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Formandens indledning 
Er der noget vi kan hjælpe med? 
	
Dansk	Atletik	Forbund	kan	igen	se	tilbage	på	et	fantastisk	år,	og	nu	skal	der	ske	noget	med	
traditionsatletikken.	

På	blot	fire	måneder	viste	vi	os	i	sommerhalvåret	
frem	på	formidabel	vis:	Med	’Royal	Run’,	der	vil	gå	
over	i	dansk	idrætshistorie.	Med	flere	end	210.000	
starter	i	Skole-OL,	og	ved	Copenhagen	Half	
Marathon,	hvor	Danmark	for	første	gang	i	77	år	blev	
vært	for	en	europarekord	i	en	mesterskabsdisciplin.	
	
Vores	forestående	værtskab	for	VM	Cross	den	30.	
marts	i	Aarhus	imødeses	både	nationalt	og	
internationalt	med	stor	forventning;	det	bliver	en	
mindeværdig	dag,	og	jeg	vil	opfordre	alle	til	at	være	
med	på	dagen	–	der	kan	gå	lang	tid,	før	vi	igen	får	
denne	mulighed	herhjemme.	
	
Også	i	det	daglige	går	det	fremad.	Vores	foreninger	
har	nu	42.149	medlemmer	i	290	foreninger	–	85	%	
flere	medlemmer	siden	2003	er	imponerende.		
	
Arbejdet	med	strategiplanen	for	2018-2021	skrider	
også	fremad,	og	ikke	mindst	‘Atletik	TV’	har	på	
meget	kort	tid	formået	at	sætte	sit	tydelige	præg	på	
den	forgangne	sæson	og	vakt	international	
opmærksomhed.	Vi	arbejder	også	intenst	med	en	
reform	af	elitearbejdet	og	ikke	mindst	
stadionatletikken	som	helhed,	hvilket	årsmødet	
også	vil	bære	præg	af.	
	
Alt	i	alt	har	vi	travlt	med	at	fremme	atletikken	og	
forbedre	udgangspunktet	for	os	dag	for	dag.	Og	i	al	
denne	travlhed	kan	det	i	det	daglige	være	svært	at	
finde	overskud	til	basisopgaven:	At	hjælpe	vores	
foreninger	med	at	løse	deres	udfordringer;	små	som	
store.	Det	vil	vi	gerne	blive	bedre	til	i	DAF,	for	midt	i	
al	denne	travlhed	må	hverdagen	aldrig	blot	blive	
hverdag.	Det	kan	det	-	med	enorme	events	og	en	
udvikling,	som	er	gået	stærkere	end	i	stort	set	alle	
andre	forbund	omkring	os	-	være	svært	at	finde	tid	
og	luft	til.		
	
Men	det	skal	vi	finde	ressourcer	til,	så	vi	får	skabt	
en	vekselvirkning	mellem	foreninger	og	DAF.		
For	samarbejdet	går	begge	veje:	DAF	skal	pleje	
foreningerne	i	hverdagen,	og	foreningerne	skal	
byde	ind	med	fremtidsrettet	idéudvikling	og		
innovative	løsninger.		
Hvis	det	skal	lykkes,	er	der	behov	for,	at	vi	alle	
vender	spørgsmålet	”Hvornår	sker	der	noget?”	til	
”Er	der	noget	vi	kan	hjælpe	med?”	–	og	det	gælder	
uanset	om	man	er	formand	for	DAF,	ansat	i	
forbundet	eller	er	frivillig	i	en	forening.	

	
DAF’s	formand,	Karsten	Munkvad 

	
Vi	holder	alle	af	den	samme	idræt.	Vi	har	alle	haft	
store	oplevelser	med	den.	Hvis	vi	fortsat	skal	
udvikle	den	og	os,	så	atletikken	og	foreningerne	kan	
klare	sig	i	fremtiden,	kræver	det	en	indsats	af	os	
alle.	
	
Atletik: For godt til ikke at dele 
	
Og	efter	syv	års	målrettet	fokus	på	udvikling	af	
motion,	skoleidræt	og	events	er	tiden	kommet	til	
forbundets	historiske	og	helt	centrale	platform:	
Stadionatletikken.	
	
Tankerne	herom	blev	signaleret	allerede	på	seneste	
årsmøde	i	forbindelse	med	behandling	og	
vedtagelse	af	den	nye	strategiplan	for	2018-2021.		
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Heri	er	stadionatletikken	udpeget	med	
aktivitetsvækst	som	et	helt	centralt	mål.	Kort	
fortalt:		
	
Vi	skal	have	flere	med	i	atletikken,	og	det	gælder	fra	
ungdom	til	masters.	
	
Ønsket	er	der	ikke	noget	nyt	i;	det	har	vi	sagt	så	
mange	gange	før,	så	hvad	er	egentlig	anderledes	
denne	gang?	Ja,	forskellen	er,	at	vi	nu	lægger	op	til	
strukturelle	forandringer,	som	vi	tror	vil	lette	
arbejdet	med	–	og	give	flere	muligheder	for	-	
udviklingen	af	stadionatletikken.		
	
Lad	os	tage	et	eksempel:	Da	landevejsløb	begyndte	
sin	spæde	udvikling	for	mange	år	siden,	skete	det	
uden	mange	begrænsende	regler.	Den	udvikling	har	
over	fem	årtier	været	medvirkende	til	en	verden	af	
motionsløb	og	en	udbredelse	i	befolkningen,	som	
ingen	dengang	kunne	forudsige.		
	
 
Inde	på	stadion	er	det	anderledes:	Meget	af	det,	som	
vi	i	dag	tillader	i	motionsløb	–	for	eksempel	at	alle	
kan	deltage,	kan	ikke	lade	sig	gøre	på	stadion.	Her	
sætter	vi	rammer	og	begrænsninger	med	krav	om	
klubtilhørsforhold	og	klubdragt	for	de	aktive,	og	
reglementer	stiller	krav	til	stævner.	Her	har	vi	kun	
været	villige	til	at	dele	atletikken	på	vores	egne	
præmisser.	
	

	
European	Athletics’	præsident,	Svein	Arne	Hansen	var	
blandt	gæsterne	ved	’Royal	Run’	den	21.	maj.	Her	ses	han	
med	Karsten	Munkvad	ved	opløbet	på	Frederiksberg	Allé.	

Men	vi	mener,	at	verdens	bedste	idræt	er	så	god,	at	
den	fortjener	at	blive	delt	med	mange	flere.	Derfor	
fremsætter	vi	i	år	forslag,	som	gør	det	nemmere	at	
udbrede	og	udfolde	atletikken.	
	
Vi	er	ikke	ude	på	at	ændre	på	atletikkens	
grundlæggende	idé:	At	det	handler	om	løb/gang,	
spring	og	kast.	Men	vi	vil	ændre	de	rammer,	der	
forhindrer	atletikken	i	at	udvikle	sig.		
	
Som	idræt	har	stadionatletikken	langt	mere	at	byde	
på,	end	vi	i	dag	tillader.		
Derfor	er	årsmødet	2018	det	måske	vigtigste,	vi	har	
haft	meget	længe	i	dansk	atletik.		
	

Karsten	Munkvad	
Formand	for	DAF	
September	2018	

	
	

	
Idrætten	er	rig	på	traditioner	og	skikke.	Men	meget	er	under	forandring.	På	IOC’s	seneste	møde	i	forbindelse	med	’Youth	Olympic	
Games’	i	Buenos	Aires	præsenterede	IOC	en	række	bud	på	fremtidens	idræt	–	Virtual	Reality,	Drone	Racing	og	eSport. 
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Dansk Atletik Forbund 
 
Stiftet	den	28.	juli	1907	
	
Hovedsæde 
Idrættens	Hus	
Brøndby	Stadion	20	
2605	Brøndby	
	
CVR:		 46217128	
	
	
Telefon:		 4326	2308	
E-mail:	 daf@dansk-atletik.dk	
	
	
	
	
	
	
	
Formålsparagraf	
DAF	er	hovedorganisation	for	atletik	og	motion	i	Danmark.	 	
	
DAF's	formål	er:		

• at	fremme	atletik	i	form	af	elite-,	bredde-	og	motionsaktiviteter	i	Danmark	og	varetage	alle	opgaver	i	
forbindelse	hermed.	 	

• at	give	DAF's	klubber	og	deres	medlemmer	aktivitetstilbud	og	service,	der	gør	det	attraktivt	at	være	
medlem.	 	

DAF	er	øverste	myndighed	for	dansk	atletik,	som	forbundet	repræsenterer	over	for	myndigheder	og	offentligheden	i	
såvel	indland	som	udland.	 	
	
	
	
	
DAF	er	medlem	af	følgende	organisationer:	
	
	

• International	Association	of	Athletics	Federations	(IAAF)	
• European	Athletics	
• Nordisk	kongres	
• World	Masters	Athletics	(WMA)	
• European	Masters	Athletics	(EMA)	
• International	Association	of	Ultrarunners	(IAU)	
• World	Mountain	Running	Association	(WMRA)	
• International	Trail-Running	Association	(ITRA)	
• Association	of	International	Marathons	and	Distance	Races	(AIMS)	
• Danmarks	Idrætsforbund	(DIF)	

	
	
	
	  

§	

Dansk	Atletik	Forbunds	hovedkontor	befinder	sig	i	Idrættens	Hus	i	Brøndby,	
Idrættens	Hus	er	hjemsted	for	Danmarks	Idrætsforbund,	Team	Danmark,	
Anti	Doping	Danmark	og	hovedparten	af	de	danske	specialforbund. 
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Bestyrelsen 
	
Karsten	Munkvad	
Formand	

	

Svend	Lykkemark	
Christensen	
Næstformand	

	
	 	 	 	
Tanja	Ravnholt	
Bestyrelsesmedlem	

	
	

Søren	Munch	
Bestyrelsesmedlem	

	

Henrik	Breum	
Bestyrelsesmedlem	

	

Mikkel	Hansen	
Bestyrelsesmedlem	

	
	 	 	 	
Bent	Jensen	
Bestyrelsesmedlem	

	

	 	

Grundet	ansættelse	som	projektchef	for	Skole	OL	udtrådte	Torben	Dan	Petersen	af	DAF’s	bestyrelse	pr.	1/1	
2018.	Bestyrelsen	valgte	at	konstituere	bestyrelsesmedlem	Svend	Lykkemark	Christensen	som	næstformand	i	
hans	sted.	Derudover	blev	Bent	Jensen	konstitueret	som	nyt	medlem	af	bestyrelsen.	
	
Komiteer og udvalg

Børne	&	unge	komite	
	
Medlemmer	
Charlotte	Beiter	Bomme	
Dennis	Mägi	
Gunnar	Møller	Nielsen	
Mads	Moos	Larsen	
Tanja	Ravnholt	(bestyrelsen)	
	
	
Masters	komite	
	
Medlemmer	
Knud	Høyer	(formand)	
Inge	Faldager	
Knud	Erik	Pedersen	
Thomas	Andersen	
Tom	Elmer	Christensen	
Claus	Børsen	
Knud	V.	Hansen	
Kurt	Jochumsen	
Karsten	Munkvad	(bestyrelsen)	

Senior	komite	
	
Medlemmer	
Andreas	Jeppesen	
Annette	Nørgaard	Jensen	
Mikkel	Hansen	(bestyrelsen)	
	
Teknisk	komite	
	
Medlemmer	
Martin	Roald-Arbøl	
Inge-Marie	Schöler	
Kirsten	Bergmann	
Peer	Jensen	
Ulrich	Engmark	
Søren	Munch	(bestyrelsen)	
	
Appeludvalg	
	
Medlemmer	
Leif	Vincentsen	
Niels	Kahlke	
Thomas	Thomsen	
Martin	Roald-Arbøl	(suppleant)	
	

Lovudvalg	
	
Medlemmer	
Bent	Bagge	
Erik	Thestrup	
Niels-Chr.	Bendixen	
Steen	E.	Jensen	
Steen	Madsen	
	
	
Disciplinærudvalg	
	
Medlemmer	
Finn	D.	Andersen	(formand)	
Inge	Faldager	
Kai	Thomsen	
René	Vincentsen	
Ulla	Kolding	
	
Revisorer	
	
Medlemmer	
Peer	Jensen	
Henning	Blok	Madsen	
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25 højdepunkter i det forgangne år 
	
29.	oktober	 Ved	Frankfurt	Marathon	løber	OL-maratonløberen	Anna	Holm	Jørgensen	i	mål	på	en	11.	

plads.	Tiden	2.33.02	timer	er	ny	personlig	rekord	med	1	½	minut.	Den	dansk	bosatte	
kenyaner	Sylvia	Kiberenge,	som	løber	for	Sparta,	slutter	på	en	7.	plads	i	2.29.09	timer.	

	 	
11.	november	 Ved	NM	Cross	i	Middelfart	vandt	Alberte	Kjær	Pedersen	som	den	første	danske	løber	siden	

Anna	Holm	Jørgensens	sejr	i	2003	U20	kvinders	individuelle	titel	og	førte	samtidig	det	
danske	hold	i	samme	klasse	til	holdtitlen.	
	

7.	januar	 Benjamin	Lobo	Vedel	indleder	indendørs	sæsonen	med	et	brag,	da	han	i	Clemson	(USA)	
med	32,80	sekunder	sætter	dansk	indendørs	rekord	på	300	meter.	Tiden	gør	ham	til	den	
12.	hurtigste	europæer	nogensinde.	
	

20.	januar	 Benjamin	Lobo	Vedels	stærke	form	fortsætter,	da	han	i	Clemson	(USA)	noterer	21,02	s	på	
200	meter	og	dermed	forbedrer	den	danske	indendørs	rekord	med	0,15	sekunder.	Ved	
samme	stævne	noteres	Benjamin	for	45,25	s	på	den	afsluttende	tur	for	University	of	
Floridas	4x400	m	stafethold.	
	

25,	januar	 Længdespringeren	Daniel	Wagner	kåres	som	årets	para-atlet.	
	 	
27.	januar	 Benjamin	Lobo	Vedels	form	kulminerer,	da	han	med	46,14	s	sætter	dansk	indendørs	rekord	

på	400	meter.	Rekorden,	som	er	0,14	sekunder	under	Nick	Ekelund-Arenanders	hidtidige	
rekord	sætter	han	ved	et	universitetsstævne	i	Fayetteville.	
	

11.	februar	 Ved	den	nordiske	indendørs	landskamp	i	Uppsala	(SWE)	forbedrer	Janne	Nielsen	(Aarhus	
1900)	Dorte	Jensens	danske	indendørs	rekord	i	trespring	med	2	cm.	Den	ny	rekord	lyder	
13,60	meter.	

	 	
17.	februar	 Ved	DM-inde	løber	Mathilde	U.	Kramer	(Frederiksberg	IF)	8,38	s	på	60	meter	hæk	og	

forbedrer	dermed	Lene	Demsitz’	32	år	gamle	rekord	med	0,04	sekunder.	
	 	
11.	marts	 Ved	NCAA-mesterskaberne	indendørs	løber	University	of	Floridas	4x400	meter	hold	med	

Benjamin	Lobo	Vedel	på	sidste	tur	i	mål	på	en	tredjeplads	i	et	løb,	hvor	de	tre	første	hold	
alle	er	under	den	officielle	verdensrekord.	Benjamin	noterer	utrolige	44,75	s	på	sidste	tur.	
	

24.	marts	 Ved	VM	Halvmaraton	i	Valencia	(ESP)	løber	Abdi	Ulad	Hakin	(Hvidovre	AM)	i	mål	som	nr.	
29.	Sluttiden	1.02.15	timer	er	den	hurtigste	danske	tid	i	20	år.	

	 	
24.	marts	 EM-inde	for	Masters	i	Madrid	(ESP)	slutter	med	11	danske	medaljer	som	resultat	–	10	af	

dem	i	kastediscipliner.	Inge	Faldager	(Hvidovre	AM),	Maria	Sløk	Hansen	(Hvidovre	AM)	og	
Tom	O.	Jensen	bliver	alle	europamestre.	

	 	
9.	april	 Medlemstallene	for	dansk	idræt	offentliggøres.	Med	42.149	medlemmer	fordelt	på	290	

foreninger	er	der	tale	om	et	af	de	højeste	medlemstal	i	dansk	atletiks	historie.	
	

12.	maj	 Med	et	kast	på	63,49	meter	forbedrer	Sparta	AMs	Celina	Julin	sved	et	stævne	i	Ballerup	sin	
egen	danske	rekord	i	kvindernes	hammerkast	med	97	centimeter.	

	 	
21.	maj	 70.575	danskere	løber	med	i	’Royal	Run’.	Løbefesten	markerer	HKH	Kronprins	Frederiks	

50-års	fødselsdag.	Han	løber	selv	med	i	de	fem	værtsbyer	Aalborg,	Aarhus,	Esbjerg,	Odense	
og	København.	”Jeg	har	set	så	mange	glade	mennesker,	som	har	fået	noget	ud	af	dagen	–	
uanset	om	de	har	løbet	kort	eller	langt.	Det	har	været	vidunderligt	at	opleve,”	sagde	
Kronprinsen	efter	målgangen	på	den	afsluttende	10	km	i	København.	
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27.	maj	 Ved	EM	i	24	timers	løb	bliver	det	til	en	formidabel	sølvmedalje	til	Stine	Rex,	som	med	
241,92	km	forbedrede	den	hidtidige	danske	rekord	med	knap	9	km.	
	

12.	juni	 4	dages	Skole	OL	finaler	begynder	i	Aarhus.	Med	mere	end	210.000	starter	i	
atletikkonkurrencerne	markerer	finalerne	afslutningen	på	en	formidabel	Skole	OL	sæson.	
	

28.	juni	 Ved	det	svenske	grand	Prix	stævne	i	Sollentuna	løber	Mette	Graversgaard	13,39	s	i	
kvindernes	100	m	hæk	og	forbedrer	dermed	Dorthe	Wolfsbergs	danske	rekord	med	0,06	
sekunder.	Mette	tangerede	allerede	i	2016	rekorden	og	er	nu	ene	indehaver.	
	

6.	juli	 Ved	Diamond	League	stævnet	i	Lausanne	noterer	kvartetten	Louise	Østergaard,	Ida	
Karstoft,	Mette	Graversgaard	og	Mathilde	U.	Kramer	tiden	44,95	s	på	4x100	meter	og	
forbedre	dermed	den	35	år	gamle	danske	rekord	med	0,09	sekunder.	

	 	
13.	august	 Ved	U20-NM	på	hjemmebanen	i	Hvidovre	leverer	det	danske	hold	en	stribe	flotte	

præstationer.	6	NM-titler	bliver	det	til,	anført	af	Tazana	Kambak-Dyrbak,	som	med	20,99	s	
sætter	dansk	U18-rekord.	Tiden	gør	Tazana	til	verdens	3.	hurtigste	16-årige	i	2018.	
	

13.	august	 Ved	EM	i	Berlin	er	dansk	atletiks	hold	mindre	en	håbet.	Men	de,	som	er	til	stede,	gør	det	
godt.	Sidstedagen	slutter	med	et	brag,	idet	såvel	Anna	Emilie	Møller	som	kvindernes	4x100	
meter	(Louise	Østergaard,	Ida	Karstoft,	Mette	Graversgaard	og	Mathilde	U.	Kramer)	sætter	
danske	rekorder	med	hhv.	9.31,66	minutter	og	44,09	sekunder.	
		

4.	september	 Anti	Doping	Danmark	indstiller	Dansk	Atletik	Forbund	til	’Kulturministerens	Idrætspris’.	
Begrundelsen	lyder:		
	

”I	en	antidopingmæssig	katastrofetid	for	international	atletik	grundet	
afsløringerne	af	statsorganiseret	russisk	doping	i	atletik	har	Dansk	Atletik	
Forbund	i	2018	–	og	i	årene	forud	herfor	i	øvrigt	–	i	både	tale	og	handling	
konsekvent	stået	for	en	meget	tydelig	linje	i	forhold	til	at	bekæmpe	doping	i	
atletiksporten.	DAF	er	gået	forrest	i	leveringen	af	skarpe	antidoping-
budskaber	og	i	arbejdet	for	at	skabe	opbakning	til	nødvendige	reformtiltag.	
Samtidig	har	DAF	i	2018	i	forbindelse	med	Skole	OL	lanceret	Fairplay-løftet,	
som	har	skabt	opmærksomhed	omkring	fairplay	blandt	børn	og	unge.	
DAF	har	samlet	set	herigennem	ydet	et	betydeligt	bidrag	til	mere	fair	
konkurrence	i	atletiksporten.”	
	

Det	er	3.	gang	på	5	år,	at	DAF	nomineres	til	den	prestigefyldte	pris.	I	2014	modtog	DAF	
prisen	for	værtskabet	for	VM	Halvmaraton,	og	med	tildelingen	af	prisen	til	Sara	Slott	
Petersen	i	2016,	har	atletikken	sat	sit	præg	på	uddelingen	de	seneste	år.	

	 	
9.	september	 Ved	IAAF	Continental	Cup	slutter	Anna	Emilie	Møller	på	en	fornem	4.	plads.	

	
16.	september	 VM	Masters	i	Malaga	(ESP)	afsluttes	med	20	danske	medaljer,	heraf	8	af	guld,	som	resultat.	

De	8	VM-titler	vindes	af	Maria	Sløk	Hansen	(kuglestød	og	kastefemkamp	K35),	Inge	
Faldager	(hammerkast	og	vægtkast	K70),	Morten	Jensen	(længdespring	M35),	Vivian	Krafft	
(diskoskast	K50),	Jan	Cordius	(kastefemkamp	M50)	og	Mia	Sørensen	(halvmaraton	K45).	
	

16.	september	 Ved	Copenhagen	Half	Marathon	sætter	Sifan	Hassan	europarekord	i	kvindernes	
halvmaraton.	Det	er	første	gang	i	77	år,	at	der	på	dansk	grund	sættes	europarekord	i	en	
mesterskabsdisciplin.	Hos	mændene	løber	10	mænd	for	første	gange	nogensinde	60.11	
minutter	eller	hurtigere.	

	 	
30.	september	 I	sin	debut	på	maraton-distancen	vinder	Thijs	Nijhuis	DM-guld	i	2.19.42	timer	og	formår	

derfor	som	den	første	nogensinde	at	blive	dansk	mester	på	1.500	meter,	halvmaraton	og	
maraton	i	samme	sæson.	De	tre	DM-guld	kommer	i	hus	i	løbet	af	blot	36	dage.	
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Organisationen 
	
Bestyrelsen 

Bestyrelsen	konstituerede	sig	på	første	
bestyrelsesmøde	efter	årsmødet	2017	med	
forretningsudvalg	bestående	af	formand	og	
næstformand	samt	rådgivning	fra	forbundets	
direktør.	Efter	næstformandens	udtræden	af	
bestyrelsen	pr.	1/1	2018	trådte	
bestyrelsesmedlemmerne	Svend	Lykkemark	
Christensen	og	Søren	Munch	ind	som	nye	
medlemmer	af	Forretningsudvalget.	Siden	har	man	
løbende	afholdt	møder	og	rapporteret	til	den	øvrige	
bestyrelse.	
	
Primo	august	konstituerede	bestyrelsen	sig	med	
Bent	Jensen	på	vakant	plads,	som	opstod	ved	
årsskiftet,	da	næstformanden	grundet	arbejde	
forlod	bestyrelsen.	
	
Bestyrelsen	har	i	det	forgangne	år	afholdt	følgende	
møder:	
	
2017	

• 28.	oktober	
• 28.	november	

2018	
• 2.-3.	februar	
• 20.	marts	
• 12.	juni	

• 8.-9.	august		
• 12.	september	

Referater	af	disse	møder	er	tilgængelige	på	
forbundets	hjemmeside.	
	
Det	væsentligste	tema	i	bestyrelsens	arbejde	det	
forgangne	år	har	været	implementeringen	af	den	ny	
strategiplan,	Især	det	forberedende	arbejde	for	
udvikling	af	stadionatletikken	har	været	prioriteret,	
og	også	de	store	events	i	2018/2019	har	været	
centrale	emner.		
	
Det	er	bestyrelsens	vurdering,	at	man	i	skrivende	
stund	kan	være	tilfreds	med	arbejdet	med	
strategiplanens	5	spor.	Ikke	mindst	indenfor	
skoleatletikken	og	eventarbejdet	er	der	opnået	
fremragende	resultater,	og	også	de	indledende	
indsatser	for	udvikling	af	stadionatletikken	og	
elitearbejdet	tegner	godt.	
	
Årsmødet	2018	er	den	næste	milepæl	i	arbejdet	
med	de	vedtagne	fokusområder.	For	
stadionatletikken	er	der	således	tale	om	det	
vigtigste	årsmøde	længe	med	forslag,	som	potentielt	
vil	forme	de	kommende	årtiers	aktivitet	på	de	
danske	stadions.	
	

	
	

	
En	af	dansk	atletiks	største	dage	i	2018:	Skole	OL	finalerne	i	Aarhus.		Foto:	Lone	Dybdal.
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Sekretariatet 
	
Pr.	1.	oktober	2018	er	DAF’s	sekretariat	bemandet	med	20	
personer,	som	primært	er	placeret	på	forbundets	kontor	i	
Brøndby,	sekundært	med	2	personer	i	Aarhus.	
	
Oversigt	over	forbundets	ansatte	er	at	finde	på	vores	hjemmeside,	
hvor	hver	enkelt	medarbejders	primære	arbejdsområde	også	
fremgår.	
	
Den	omfattende	event-aktivitet	med	VM	Cross,	Skole	OL	m.m.	
udgør	en	væsentlig	del	af	sekretariatets	dagligdag	–	ikke	mindst	i	
2019,	hvor	VM	Cross	vil	sætte	sit	meget	tydelige	præg	på	
forbundets	daglige	virke	i	årets	første	kvartal.	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
’Good Governance’ 
	
Siden	TV-stationen	ARD’s	afsløringer	om	korruption	
og	magtmisbrug	i	det	internationale	atletikforbund,	
har	atletikken	mere	end	nogen	anden	idrætsgren	
brugt	tid	og	ressourcer	på	at	få	orden	i	eget	hus.		
Der	er	talt	meget	om	og	arbejdet	meget	med	
udvikling	af	kontrolmekanismer	og	
hensigtsmæssige	procedurer;	både	i	regi	af	IAAF	og	
European	Athletics.	
	
I	DAF	var	vi	allerede	før	afsløringerne	i	gang.	I	
efteråret	2013	gennemførtes	den	første	

’governance’	analyse	af	forbundet,	og	siden	
monitorerede	vi	forbundets	udvikling	på	en	række	
parametre.	
	
I	kølvandet	på	den	øgede	internationale	
opmærksomhed	er	kommet	en	række	nye	systemer	
til	evaluering	af	organisationer.	DAF	er	i	dette	regi	
indenfor	det	seneste	år	blevet	evalueret	både	i	regi	
af	European	athletics	(SIGGS	evaluering)	og	af	’Play	
the	Game’	(NSGO	index).	
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Den	samlede	SIGGS’	analyse	for	europæiske	
nationers	atletikforbund	er	endnu	ikke	
offentliggjort,	hvorfor	sammenligningsgrundlaget	er	
yderst	sporadisk.	
	
I	Play	the	Game’s	NSGO-index	har	DAF	deltaget	med	
en	række	danske	specialforbund	og	deres	
søsterforbund	i	en	række	andre	europæiske	lande.		
Den	samlede	evaluering	kan	i	dette	regi	tolkes	som,	
at	DAF	i	testfasen	fik	den	næstbedste	evaluering	

blandt	de	deltagende	danske	forbund	og	samtidig	
placeredes	blandt	de	bedste	i	Europa	i	forhold	til	
’Gennemsigtighed’.	
	
Som	det	fremgår,	står	det	ikke	helt	skidt	til	–	især	
ikke	hvis	vi	sammenligner	os	med	andre	forbund	
både	herhjemme	og	i	andre	lande.	Det	fremgår	dog	
også,	at	der	på	udvalgte	områder	er	plads	til	
forbedring,	hvilket	vil	indgå	i	bestyrelsens	
drøftelser	det	kommende	år.	

	
Antidoping 
	
Det	er	næppe	forbigået	nogens	opmærksomhed,	at	
atletikken	har	været	omdrejningspunktet	for	de	
seneste	års	massive	fokus	på	doping	i	ikke	mindst	
Rusland.	Der	er	sket	meget	siden	afsløringerne	af	
den	russiske	svindel,	men	der	er	fortsat	lang	vej	
endnu	til	en	idræt,	som	giver	vores	egne	udøvere	et	
både	sundt	og	retfærdigt	idrætsmiljø	at	dyrke	idræt	
i.	
Derfor	har	DAF	undervejs	i	den	omfattende	
diskussion	om	det	internationale	antidoping	

arbejde	i	videst	muligt	omfang	praktiseret	en	”nul-
tolerance”	politik.	Det	agter	vi	at	blive	ved	med,	selv	
om	det	kan	indebære	både	svære	valg	og	kritik	af	
DAF	i	de	kommende	år.	
	
Det	var	derfor	med	stor	glæde	og	taknemmelighed,	
at	vi	i	september	modtog	besked	om,	at	Anti	Doping	
Danmark	har	indstillet	DAF	til	’Kulturministerens	
Idrætspris	med	følgende	begrundelse:	

	
”I	en	antidopingmæssig	katastrofetid	for	international	atletik	grundet	afsløringerne	af	statsorganiseret	russisk	
doping	i	atletik	har	Dansk	Atletik	Forbund	i	2018	–	og	i	årene	forud	herfor	i	øvrigt	–	i	både	tale	og	handling	
konsekvent	stået	for	en	meget	tydelig	linje	i	forhold	til	at	bekæmpe	doping	i	atletiksporten.	DAF	er	gået	forrest	i	
leveringen	af	skarpe	antidoping-budskaber	og	i	arbejdet	for	at	skabe	opbakning	til	nødvendige	reformtiltag.	
Samtidig	har	DAF	i	2018	i	forbindelse	med	Skole	OL	lanceret	Fairplay-løftet,	som	har	skabt	opmærksomhed	
omkring	fairplay	blandt	børn	og	unge.	
DAF	har	samlet	set	herigennem	ydet	et	betydeligt	bidrag	til	mere	fair	konkurrence	i	atletiksporten.”	
”	
	
Aktuelle emner i atletikken ude og hjemme 
	
Definition	af	køn

Efter	en	lang	proces	med	sagsbehandling	i	den	
internationale	sportsdomstol	og	efterfølgende	
udførelse	af	videnskabelige	undersøgelser	meddelte	
IAAF	tidligere	i	år,	at	man	pr.	1.	november	2018	i	
udvalgte	discipliner	vil	definere	køn	ud	fra	
testosteron	niveau	i	atletens	blod.	Dette	er	en	
alvorlig	ændring	i	forhold	til	hidtidig	praksis,	og	
DAF	har	overfor	IAAF	tilkendegivet,	at	vi	som	
forbund	ikke	anser	beslutningen	for	
hensigtsmæssig	på	det	foreliggende	grundlag.	
Da	problemstillingen	ikke	er	isoleret	til	atletik,	men	
blot	har	manifesteret	sig	mest	tydeligt	her,	vil	

problemstillingen	blive	aktuelt	også	i	dansk	idræt	i	
de	kommende	år.	DAF	vil	som	udgangspunkt	være	
varsom	i	forhold	til	at	anbefale	ændringer	af	
nuværende	kønsdefinitioner,	da	disse	uundgåeligt	
vil	have	konsekvenser;	ikke	blot	for	eliteudøvere,	
men	også	for	børn	og	unge	i	dagligdags	atletik	i	
foreningsregi.	
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DM-ugen	
	
I	Sverige	har	man	siden	2009	afholdt	en	række	
nationale	mesterskaber	fra	forskellige	idrætter	på	
samme	tid	i	samme	by.	Arrangementet,	som	kaldes	
’SM-veckan’	har	gennem	en	årrække	vakt	interesse	i	
Danmarks	Idrætsforbund,	og	i	august	2018	
meddelte	DIF	og	team	Danmark,	at	man	vil	
iværksætte	forarbejde	med	henblik	på	evt.	at	
iværksætte	lignende	arrangement	i	Danmark.	
DAF	har	i	sin	indledende	dialog	med	DIF	om	en	DM-
uge	tilkendegivet,	at	vi	som	idræt	er	meget	
interesseret	i	at	indgå,	at	vi	om	nødvendigt	vil	være	
fleksible	i	forhold	til	såvel	indhold	som	indpakning	
af	atletikdiscipliner	i	en	DM-uge,	og	at	vi	meget	
gerne	deltager	i	arbejdet	med	udvikling	af	det	
endelige	koncept.	
Der	er	naturligvis	en	række	faktorer,	som	vi	skal	
være	opmærksomme	på,	ikke	mindst	betydningen	
af	fremtidige	terminer	for	DM	med	henblik	på	
kvalifikation	til	internationale	mesterskaber	via	de	
nye	”IAAF	World	Rankings”,	men	overordnet	anser	
vi	en	DM-uge	som	en	stor	mulighed	for	dansk	
atletik.	
	

	

	
OCR	
	
OCR-sporten,	af	mange	mest	kendt	under	
betegnelsen	’ekstrem-løb’,	er	en	aktivitet,	som	har	
væsentlige	ligheder	med	atletikken.	Event-delen	har	
således	mange	lighedspunkter	med	motionsløb,	og	
træningsdelen	bærer	store	ligheder	med	atletikkens	
træning	i	hovedparten	af	konkurrenceudøvernes	
forberedelsesperiode.	
	
Internationalt	er	OCR-sporten	stadig	i	en	meget	
tidlig	fase	af	sin	organisering.	Der	eksisterer	
nationalt,	kontinentalt	og	globalt	forbund.	Disse	er	
helt	naturligt	fortsat	i	en	meget	tidlig	fase	i	
etablering	af	en	hensigtsmæssig	strategi,	taktik	og	
struktur.	
	
Den	eksisterende	organisation	for	OCR-udøvere,	
DOCRA,	har	en	ambition	om	at	opnå	status	som	
specialforbund	anerkendt	af	Danmarks	
Idrætsforbund.	DAF	har	i	den	forbindelse	gennem	
længere	tid	haft	en	sonderende	dialog	med	såvel	
event	operatører	som	DOCRA	om	perspektiverne	i	
et	samarbejde.	
	

	
Årets	OCR	EM	afholdtes	i	slutningen	af	juni	i	Esbjerg	

Konkret	er	der	italesat	en	model,	som	
imødekommer	ønsker	og	behov	ved	at	optage	OCR	
som	aktivitet	i	DAF	frem	til	udløbet	af	BDFL	(2025),	
hvorefter	der	evalueres	og	tages	stilling	til	videre	
fremgangsmøde.	
	
	
	
	
	
	

dr.dk	den	20.	august	2018	
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Under	dialog	med	DOCRA	primo	august	er	følgende	
indsatser	udpeget	som	primære	i	en	indledende	
fase:	
	
• Udarbejdelse	af	teknisk	reglement	

o Kategorisering	af	discipliner	og	events	
o Sikkerhed	
o DM-struktur	
o Udvikling	af	kortdistance	–	herunder	

mhp.	mulig	indlemmelse	af	OCR-sprint	
i	DMU	

• Etablering	af	arrangørnetværk/medlemskab	
• Udvikling	af	instruktøruddannelse	
• Afdækning	af	mulig	OCR-aktivitet	ifm.	Skole	OL	

finale	2019	

• Lancering	af	DM/NM	
	
	
Siden	DAF	indledte	drøftelser	med	DOCRA,	har	det	
svenske	forbund	fulgt	trop	og	er	nu	i	indledende	
drøftelser	med	SOCRA.	Internationalt	er	det	således	
DAF	og	SFIF,	som	har	taget	teten	på	denne	mulige	
udvikling	af	atletikken.	
	
På	DAF’s	årsmøde	skal	forsamlingen	behandle	et	
forslag	om	optagelse	af	OCR	som	aktivitet	i	
altetikforbundet.	Såfremt	årsmødet	godkender	
dette,	vil	en	workshop			i	november	være	første	trin	
i	et	nyt	og	spændende	næste	trin	i	udviklingen	af	
såvel	OCR	som	den	traditionelle	altetik.

	
	
IAAF	World	Rankings	
	
Med	virkning	fra	kvalifikationsperioden	til	VM	2019	
har	det	internationale	atletikforbund	indført	et	ny	
kvalifikationssystem	til	internationale	
mesterskaber.	Frem	for	et	specifikt	resultatkrav	vil	
det	fremtidige	kvalifikationssystem	være	baseret	på	
de	såkaldte	”IAAF	World	Rankings”.	
Dette	system	konverterer	alle	resultater	til	en	
pointscore:	
	

Pointscore	=	resultatscore	+	bonuspoint	
	
Alle	resultater	konverteres	til	en	resultatscore	via	
IAAF’s	Scoring	Tables.	Dernæst	lægges	et	antal	
bonuspoint,	som	afhænger	af	såvel	arrangementets	
klassificering	(VM,	Diamond	League,	EA	Classics,	
DM	osv.)	som	den	opnåede	placering.	
	
	
De	2-5	bedste	pointscores	(antal	afhænger	af	
disciplin)	opnået	i	kvalifikationsperioden	vil	
derefter	giv	hver	atlet	en	total	score,	som	bruges	til	

at	rangordne	atleterne	–	og	det	er	denne	rangorden,	
som	vil	danne	udgangspunkt	for	udtagelse	af	atleter	
fremover.	
	
Med	denne	ændring	er	atletikkens	infrastruktur	for	
stævner	ændret	totalt,	og	det	må	forventes,	at	det	
nye	system	vil	få	markant	betydning	for	fremtidens	
sæsoner.	
	
Det	nye	system	er	ikke	uden	udfordringer.	Og	DAF	
har	derfor	sendt	en	række	kommentarer	til	
aspekter	af	systemet,	som	vi	ikke	anser	for	
hensigtsmæssige.	
	
I	mellemtiden	vil	vi	opfordre	alle	med	tilknytning	til	
eliteatletik	om	at	gøre	sig	bekendt	med	det	nye	
system.	Kvalifikationsperioden	til	det	første	
mesterskab	med	det	nye	system	er	allerede	i	gang,	
og	det	er	afgørende,	at	alle	forstår	mekanismerne	
bag	vejen	til	VM	2019.
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Medlemstal 
	
Med	290	medlemsforeninger	nåede	DAF	i	
indeværende	år	det	højeste	antal	
medlemsforeninger	siden	1999.	Årsagen	til	
stigningen	skyldes	ikke	mindst,	at	der	fortsat	ses	en	
markant	tilgang	af	løbeklubber.		
	
Også	antallet	af	medlemmer	viste	fremgang;	om	end	
det	var	i	mindre	omfang,	da	mange	af	de	nye	
medlemsforeninger	foreløbig	er	ganske	små.	
	
At	tilgangen	af	medlemmer	primært	sker	via	
motionsløb,	enten	i	eksisterende	foreninger	eller	via	
optagelse	af	nye	foreninger,	bekræfter	en	tendens,	
som	Danmarks	Idrætsforbund	ved	opgørelse	af	
idrættens	medlemstal	tidligere	i	2018	
kommenterede	således:	
	

”En	af	de	tydeligste	tendenser	ved	årets	medlemstal,	
er	en	tendens,	som	også	har	været	tydelig	i	de	senere	
års	medlemstal.	Nemlig	at	motionsprægede	
aktiviteter	vækster	ganske	betydeligt.	Disse	
aktiviteter	er	typisk	karakteriseret	ved,	at	der	ikke	er	
turnerings-/stævneaktiviteter,	men	at	motionen	og	
den	fysiske	udfoldelse	i	sig	selv	er	målet.”	
	
Blandt	andet	på	grund	af	netop	motionsaktiviteter,	
kan	vi	sammenlignet	med	øvrige	idrætter	dermed	
igen	notere	en	relativt	større	positiv	udvikling	i	
antal	foreninger	og	medlemmer.		
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Indmeldelser	siden	årsmøde	2017	
	

• Sønderris	Sportsklub	
• Atletikklubben	Ganløse	
• Gentofte	Løbeklub	
• Odsherred	Løberne	
• Løb	med	AVGIF	
• Glamsdalens	Idrætsefterskole	
• Augustenborg	Løbeklub,	MIF	
• Guderup	Løbeklub	
• Team	DistanceRunning.dk	
• Spæn	
• Løbeklubben	Hermes	
• Løbeklubben	Fortius	
• Kolding	Triathlon	Klub	

	
Udmeldelser	siden	årsmøde	2017	
	

• FK	Odsherred	Løberne	
• Spar	S	
• Codan	

	
	
	
	
	

	
Fredericia	har	stort	potentiale	for	mere	atletik.	Byen	har	dog	allerede	nu	vist	tænder	i	form	af	U20-NM	Cross	vinder	Albert	Kjær	
Pedersen.	Her	er	Alberte	på	vej	i	mål	ved	netop	U20-NM	Cross	i	Middelfart.	Foto:	Lone	Dybdal.	

Her	er	forbundets	medlemmer.	København,	Aarhus,	
Bornholm	og	Viborg	er	de	kommuner,	hvor	atletikken	har	
flest	medlemmer.		
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Valgte og udpegede poster 
	

IAAF  
Road	Running	Commission	 Jakob	Larsen	
Women’s	Committee	 Jakob	Larsen	
  
European Athletics  
EA	MF	Development	Commission	 Jakob	Larsen	
  
European Masters Athletics  
EMA	Technical	Director	 Martin	Roald-Arbøl	
  
Nordisk atletik  
Nordisk	teknisk	komité	 Martin	Roald-Arbøl	(formand)	
Nordisk	kapgangskomité	 Hans	Christensen	
  
Danmarks Idrætsforbund  
Idrættens	Medieudvalg	 Tom	Jensen	
DIF/Team	Danmarks	aktivkomité	 Henrik	Them	Andersen	(formand)	
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Strategispor I – Stadionatletik 
 
Dette	spor	har	til	formål	at	fortsætte	etablering	af	øge	antallet	af	atletikudøvere	i	alderen	12-29	år	og	
reducere	antallet	af	”sorte	pletter”	på	atletik	landkortet.		
Indsatserne	har	ikke	blot	til	formål	at	øge	antallet	af	konkurrenceaktive	børn	og	unge;	det	skal	også	føre	
til	en	generel	vækst	i	anvendelsen	af	atletik	som	almen	træning	for	folk	i	alle	aldre.	Det	skal	føre	til	
større	aktivitet	på	danske	stadions,	både	til	daglig	og	i	forbindelse	med	stævner.	Det	skal	kort	sagt	skabe	
de	rette	forudsætninger	for	udvikling	af	vores	sport.	
	
År	1	i	strategiplan	2018-2021	har	indenfor	
stadionatletikken	i	høj	grad	været	en	
skrivebordsøvelse.	Således	har	bestyrelse,	komiteer,	
udvalgte	nøglepersoner	og	ansatte	arbejdet	med	
reform	af	dansk	atletiks	mesterskabsprogram,	som	
p.t.	er	det	mest	omfattende	i	Europa.		
Formålet	med	denne	reform	har	ikke	været	
afskaffelsen	af	enkelte	mesterskaber	i	sig	selv.	
Snarere	har	det	til	formål	at	reducere	antallet	af	
dage,	hvor	dansk	atletik	laver	arrangementer,	som	
ikke	i	selv	opfordrer	til	udvikling.	For	der	er	meget	
godt	at	sige	om	mesterskaber,	men	det	er	sjældent,	
at	der	sker	markant	udvikling	i	denne	
sammenhæng.		
Ved	at	reducere	antallet	af	dage,	hvor	dansk	atletiks	
arrangører	afholder	arrangementer	med	en	
”bunden”	opgavebeskrivelse	i	form	af	

mesterskabernes	regler,	såvel	skrevne	som	
uskrevne,	frigør	vi	såvel	værdifulde	dage	og	tid	til	at	
arbejde	med	nye	stævner,	både	hvad	angår	form	og	
indhold.	
Årets	reform	er	ikke	sidste	trin	i	denne	proces.	At	
udvikle	arrangementer,	som	fundamentalt	ikke	har	
ændret	sig	i	adskillige	årtier,	er	ikke	gjort	med	et	
snuptag.	Og	processen	har	afsløret,	at	traditioner	er	
svære	at	bryde	med.	Der	er	heldigvis	megen	
hjerteblod	i	vores	mesterskaber.	Alligevel	skal	vi	
fortsætte	med	at	reformere	vores	mesterskaber,	for	
vi	skal	huske	på,	at	vi	ikke	er	i	gang	med	at	
reformere	af	hensyn	til	os	selv	–	vi	er	i	færd	med	at	
forme	de	mesterskaber,	som	fremtidens	
atletikudøvere	skal	boltre	sig	i.	Og	vi	kan	næppe	
forvente,	at	de	vil	have	samme	præferencer,	som	
folk	født	et	halvt	århundrede	før	dem	selv.	

	
	
Atletikken er for god til ikke at dele 
	
Udover	mesterskabsreformen	er	det	forgangne	år	
brugt	til	at	forberede	to	væsentlige	forslag	
vedrørende	regler	for	startret	ved	stævner	hhv.	
klubtøj.	
	
Mens	vi	udenfor	stadion	har	bestræbt	os	på	at	gøre	
det	så	let	som	muligt	at	deltage	i	vores	mange	
løbsarrangementer,	har	vi	anderledes	restriktive	
rammer	for	deltagelse	i	stadionatletik.	
	
Konsekvensen	er,	at	mens	motionsløb	opleves	som	
en	aktivitet,	alle	kan	deltage	i,	er	stadionatletik	
’lukket	land’	for	alle,	der	ikke	er	medlem	af	en	
forening.	
Dermed	er	stadionatletikken	de	facto	et	
’familieforetagende’,	som	reelt	ikke	har	relevans	for	
andre	end	os	selv	–	og	da	over	halvdelen	af	landets	
kommuner	i	dag	ikke	har	konkurrenceaktive	
udøvere	i	stadionatletik,	er	tiden	kommet	til	at	
revidere	vores	måde	at	tænke	stadionatletikken.	
	

	
Thijs	Nijhuis	vandt	en	formidabel	1.500	meter	DM-finale	
ved	et	vellykket	arrangement	i	Odense.	Mange	dygtige	
atleter,	men	vi	skal	have	flere	med.	Foto:	Lone	Dybdal.	

Den	28.	oktober	vil	DAF’s	årsmøde	tage	stilling	til	de	
konkrete	forslag.	DAF’s	bestyrelse	håber	på,	at	
dagen	vil	bringe	vores	idræt	et	stort	skridt	fremad,	
men	uanset	hvad	vil	diskussionen	om	
begrænsninger	for	deltagelse	i	stadionatletikken	
være	kærkommen	for	os	alle.	
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Strategispor II - Elite 
	
Dette	spor	har	til	formål	at	opnå	et	dansk	eliteniveau,	der	som	minimum	svarer	til	befolkningens	
størrelse.	Et	afgørende	skridt	heri	er	at	øge	rekrutteringen	til	dansk	atletiks	ungdomsarbejde	som	
helhed.	Og	så	skal	vi	have	gjort	noget	ved	elitekulturen	–	vi	er	vores	egne	værste	modstandere.	
	
Fremtidens elitearbejde 
	
I	mere	end	20	år	har	dansk	atletiks	elitearbejde	
været	baseret	på	den	almene	danske	elitemodel	
med	et	omfattende	fokus	på	toppræstationer	ved	de	
største	og	vigtigste	mesterskaber;	ikke	mindst	de	
Olympiske	Lege.	Dette	vil	fortsat	have	stor	
betydning	–	også	for	dansk	atletik.	Samtidig	er	det	
vores	opfattelse,	at	eliteidræt	handler	om	mere	og	
andet	end	blot	medaljer.	En	vellykket	eliteindsats	
skaber	glæde,	begejstring	og	entusiasme.	Den	
former	en	målrettet	og	kompromisløs	kultur,	og	den	
samler	viden	på	meget	højt	fagligt	niveau.	
	
Det	kan	eliteidrætten	i	hvert	fald	gøre	under	de	
rette	omstændigheder.	Men	det	kræver,	at	vi	skal	
tænke	elitearbejdet	anderledes;	med	mere	fokus	på	
hvordan	vi	gør,	frem	for	blot	hvad	det	har	ført	til.	
	
I	sommeren	2017	indledte	vi	drøftelser	med	Team	
Danmark	om	dette.	Og	vi	havde	allerede	fra	start	af	
drøftelserne	stor	opbakning	fra	vores	nære	
samarbejdspartner,	som	så	betydeligt	perspektiv	i	
de	tanker,	som	blev	gjort.	
	
Dialogen	fik	også	synlige	konsekvenser.	Således	
udvidedes	forbundets	elitestab	tidligt	i	2018	med	en	
nyoprettet	stilling,	idet	Bo	Overgaard	tiltrådte	som	
elitechef	med	særligt	fokus	på	nytænkning	af	

eliteatletikken;	indledningsvis	med	særligt	fokus	på	
etablering	af	tværidrætslige	samarbejder	og	en	
reform	af	vores	elitemodel.	Begge	dele	er	under	
udrulning	i	efteråret	2018,	og	vi	forventer,	at	alle	vil	
kunne	se	de	første	synlige	resultater	i	løbet	af	
vinterhalvåret	2018/2019.	
	
’Nytænkning’	indebærer	også	et	opgør	med	
dyrkelsen	af	modsætningsforhold	i	dansk	atletik.	
Vores	modstandere	udenlands	bliver	stadig	
stærkere.	Vi	har	vist,	at	vi	formår	at	bide	skeer,	men	
vi	har	ikke	råd	til	at	dyrke	modsætningsforhold	
mellem	landsdele,	mellem	foreninger,	mellem	
trænere	og	mellem	personer.	Vores	miljø	har	
tendens	til	at	opfatte	dansk	atletik	som	et	
nulsumsspil	–	”andres	gevinst	er	vores	nederlag”	og	
omvendt.		
Den	kultur	skader	dansk	atletik	generelt	og	
elitearbejdet	i	særdeleshed.	Vi	har	ikke	råd	til	at	
silde	kræfter	på	interne	modsætningsforhold.	Ved	
uforbeholdent	samarbejde	har	vi	de	senere	år	på	
udvalgte	områder	vist,	hvad	vi	kan,	når	vi	arbejder	
sammen	på	tværs.	Nu	er	turen	kommet	til	eliten	–	
Kompromisløst	samarbejde	på	tværs	er	
omdrejningspunktet	for	det	fremtidige	elitearbejde.	
	

 
Sæsonen 2018 

Overordnet	set	må	2018-sæsonen	karakteriseres	som	en	tilfredsstillende	sæson	
	
Først	og	fremmest	er	det	værd	at	fremhæve,	at	vi	
lykkedes	med	at	opfylde	de	acceptable	
målsætninger	i	vores	samarbejdsaftale	med	Team	
Danmark,	som	på	forhånd	var	defineret	til	2	
finalepladser	og	2	top	16-placeringer.		
	
Denne	målsætning	lykkedes	vi	med	at	matche	med	
følgende	resultater:	
	
• Andreas	Bube	nr.	6	i	EM-finalen	på	800m	
• Anna	E.	Møller	nr.	7	i	EM-finalen	på	3000m	fh	
• Ole	Hesselbjerg	nr.	15	i	EM-finalen	på	3000m	fh	
• 4x100m	stafet	kvinder	nr.	11	ved	EM	

Med	disse	resultater	har	vi	i	dansk	atletik	udsigt	til	
at	fortsætte	som	Eliteforbund	i	Team	Danmarks	
støttekoncept,	hvor	vi	vil	have	fokus	på	at	
samarbejde	om	dels	den	kommende	OL-kampagne	
frem	mod	OL	i	Tokyo	i	2020,	EM	i	2020	i	Paris,	en	
langsigtet	talentudvikling	m.v.		
	
Det	skal	dog	også	bemærkes,	at	vi	gerne	havde	set	
lidt	flere	kvalificerede	til	EM.	På	forhånd	havde	vi	
begrundede	forventninger	om,	at	vi	ville	få	et	større	
hold	med	til	Berlin	–	det	syntes	vi,	at	der	var	flere	
tegn	på	frem	til	sidste	fase	af	kvalifikationsperioden.	
Desværre	viste	det	sig,	at	flere	af	vores	atleter	løb	
ind	i	skader,	og	så	bliver	det	tydeligt	for	os	alle,	at	vi	
er	sårbare	i	forhold	til	de	overordnede	resultatmål,	
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som	vi	dels	selv	har	ambitioner	om	og	dels	
omverdenens	forventninger.		
	
Udover	senior-resultaterne	til	EM	i	Berlin,	så	er	det	
værd	at	fremhæve	flg.	øvrige	eliterelaterede	
begivenheder	og	resultater:	
	
• Til	EM	U18	var	der	5	danske	atleter	

repræsenteret,	og	bl.a.	lykkedes	det	sprinteren	

Tazara	Kamanga-Dyrbak	at	kvalificere	sig	til	
Ungdoms-OL	i	både	100m	og	200m			
	

• Til	VM	U20	stillede	vi	med	et	ganske	stort	hold	
på	11	atleter,	som	fik	meget	værdifuld	
mesterskabserfaring.		
	

• NM	U23	i	Gävle	gav	5	medaljer	i	alt	til	det	
danske	hold	(to	guld,	to	sølv	og	1	bronze).		

	

	

	
Et	af	sæsonens	absolutte	højdepunkter:	Det	danske	4x100	meter	hold	satte	en	formidabel	dansk	rekord	ved	EM	i	Berling.	Fra	
venstre:	Mathilde	U.	Kramer,	Ida	Karstoft,	Louise	Østergaard	og	Mette	Graversgaard.	Reserven	Astrid	Glenner	løb	ikke	med	ved	
EM,	men	var	en	vigtig	del	af	forberedelserne	til	den	flotte	rekord.	Foto:	Lone	Dybdal	

	

• U20-NM	på	hjemmebane	i	Hvidovre	blev	en	
stor	sportslig	succes	med	6	nordiske	
mesterskaber	og	i	alt	14	medaljer.		
Overordnet	set	var	der	flere	atleter,	der	
præsterede	bedre	resultater	end	deres	
seedning	lagde	op	til.		
	

• NM	Mangekamp	U20	viste	et	rigtig	fint	niveau	
blandt	vores	unge	mangekæmpere.		
Udbyttet	var	bl.a.	en	nordisk	mester	blandt	
herrerne	(Oliver	Chabert)	mens	Anne	Ø.	Lange	
fik	bronze	hos	kvinderne	og	klarede	

kvalifikationskravet	til	U20	VM.		
	

• Nordenkampen	i	Uppsala	i	feb.	var	desværre	
præget	af	flere	danske	afbud	pga.	skader.		
Janne	Nielsen	stod	for	den	eneste	danske	
disciplinsejr	i	trespring	(og	dansk	rekord!)	
	

• Til	VM-inde	i	Birmingham	deltog	Mathilde	U.	
Kramer	som	eneste	danske	deltager;	hun	
formåede	at	levere	en	personlig	rekord	i	sit	
indledende	løb.	
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Strategispor III - Bevæg dig for livet 
	
Dette	spor	har	til	formål	at	få	flere	i	gang	med	at	løbe;	både	i	og	udenfor	foreninger.	Indsatsen	er	baseret	
på	samarbejdet	med	DIF	og	DGI	om	den	overordnede	vision	for	dansk	idræt	udmøntet	i	”Bevæg	dig	for	
livet”	
	
Som	led	i	”vision	25-50-75”	formuleret	af	DIF	og	
DGI,	indledtes	DAF’s	samarbejde	med	DGI	om	
”Bevæg	dig	for	livet”	i	2015.		
	
Projektet,	som	i	løbet	af	de	kommende	10	år	søger	
at	få	100.000	flere	danskere	til	at	løbetræne,	heraf	
50.000	i	regi	af	vore	foreninger,	er	baseret	på	
uddannelse,	foreningsudvikling,	foreningsbaserede	
træningskoncepter	og	arrangementstiltag.		
	
Efter	indledende	positive	resultater	med	en	tilvækst	
i	antallet	af	løbere	i	foreninger	på	mere	end	7.500	
personer	fra	2014-2016,	gik	det	baglæns	i	2017,	
som	bød	på	en	tilbagegang	på	en	tredjedel	af	den	
hidtil	opnåede	fremgang.	
	
I	starten	af	2018	ændredes	organisationen	med	ny	
projektleder,	en	reduktion	af	central	stab	og	et	øget	
fokus	på	flere	ressourcer	allokeret	til	regionale	og	
lokale	indsatser.	
	
Dette	betyder	i	praksis	flere	ressourcer	til	DGI’s	
landsdelsforeninger	og	skræddersyede	aftaler	med	
udvalgte	foreninger.	
	

Om	denne	ændring	vil	få	den	ønskede	effekt,	vides	
ikke	i	skrivende	stund.		
Efter	snart	fire	års	arbejde	er	det	dog	ikke	til	
diskussion,	at	BDFL	allerede	nu	har	sat	sit	meget	
tydelige	aftryk	på	dansk	idræt.	BDFL	er	ikke	
halvvejs	endnu,	og	vi	forventer,	at	indflydelsen	på	
det	totale	idrætsbillede	kun	vil	blive	stærkere.	
	
	
Evaluering af Bevæg dig for livet – de første 3 år 
	
Ved	udgangen	af	2017	gennemførtes	en	ekstern	
evaluering	af	det	samlede	arbejde	i	”Bevæg	dig	for	
livet”.	En	helt	central	konklusion	i	evalueringen	er,	
at	BDFL	har	muliggjort	at	etablere	et	samarbejde	
mellem	DGI,	DIF	og	de	involverede	specialforbund.	
For	DAF’s	vedkommende	har	dette	bl.a.	ført	til	
drøftelser	om	samarbejde	om	udvikling	af	
stadionatletikken	udenfor	BDFL.	
	
Også	her	vil	det	primære	fokus	være	på	aktivering	
af	folk	i	alle	aldre	med	atletikken	brugt	som	
træningsaktivitet.	Det	er	stadig	en	proces	i	sin	
indledende	fase,	men	vi	anser	det	for	et	område	
med	betragteligt	perspektiv	for	atletikken	og	vores	
foreninger.	

Ingen	anden	begivenhed	i	2018	fik	flere	til	at	løbe	end	Royal	Run.	12.000	deltog	i	deres	første	motionsløb.	Foto:	Lone	Dybdal.	
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Strategispor IV – Skole OL 
	
Dette	spor	har	til	formål	at	fremme	udbredelsen	af	atletik	i	skoler.	I	praksis	er	indsatsen	placeret	i	DAF’s	
arbejde	med	Skole	OL	og	formes	kontinuerligt	i	regi	af	netop	dette	tiltag	
	
 
10 års jubilæum i 2018 
	

 
	
Skole	OL	havde	i	2018	10-års	jubilæum.	Hvad	der	
startede	som	en	side-event	i	atletik	for	nogle	
københavnske	skolebørn	under	IOC-kongressen	i	
København	i	2009	er	nu	vokset	til	at	være	en	
aktivitet,	der	samler	mere	end	en	fjerdedel	af	
landets	skoler	og	elever	i	4.-7.	klasse	til	idræt	i	
børnehøjde.	Fra	at	være	en	aktivitet,	der	
udelukkende	dækkede	atletik,	er	Skole	OL	nu	på	vej	
i	retning	af	det	”rigtige”	OL	med	flere	idrætsgrene	
og	en	finale,	der	på	mange	områder	minder	om	et	
rigtigt	OL.		
	
I	2018	bestod	Skole	OL	af	idrætterne	atletik,	
svømning,	roning,	bueskydning	og	bowling.	
Desuden	åbnede	vi	op	for	adgang	for	handicappede	

elever,	så	de	via	et	særligt	pointsystem	kunne	
konkurrere	på	lige	fod	med	deres	
klassekammerater	i	præcis	de	samme	
konkurrencer.	For	alle	idrætter	gælder	det,	at	
konkurrencerne	er	tilpasset	børn.	I	Skole	OL	hedder	
det	”OL	i	Børnehøjde”	og	er	et	bevidst	valg	for	at	
gøre	det	lettere	og	enklere	for	flere	at	få	en	positiv	
oplevelse	med	idræt	under	konkurrencelignende	
forhold.	For	samtlige	idrætsgrene	gælder	det,	at	
konkurrencerne	er	klassekonkurrencer.	Det	er	
tydeligt,	at	netop	disse	parametre	i	meget	høj	grad	
tiltaler	danske	skolelærere.	Bl.a.	derfor	er	det	
lykkedes	Skole	OL	at	være	til	stede	med	
lokalstævner	i	52	ud	af	landets	98	kommuner.	
Tæller	vi	de	resultater	med,	der	er	opnået	i	
idrætsundervisninger	er	Skole	Ol	repræsenteret	i	
mere	end	60	kommuner.		
	
Skole	OL	kan	kun	gennemføres	takket	være	støtte	
fra	TrygFonden,	Nordea-fonden,	Aarhus	Kommune	
samt	DIF.	

 
Resultater 2018 
 
Der	blev	i	alt	afviklet	40	lokalstævner	i	atletik	med	
deltagelse	36.121	elever.	I	forhold	til	det	samlede	
antal	elever	på	52.398,	der	deltager	i	Skole	OL,	
tegner	atletik	sig	således	for	mere	end	to	tredjedele	
(69%).	Er	der	for	langt	til	et	lokalstævne,	kan	
skolerne	selv	afvikle	atletikkonkurrencer	og	
indtaste	resultater	og	på	den	måde	vinde	en	tur	til	
finalen	i	Aarhus,	hvis	de	er	blandt	de	bedste.	Tæller	
vi	deltagerne	sammen	fra	lokalstævner,	
idrætsundervisning	og	deltagelse	i	finale,	rammer	vi	
46.164	deltagere	i	atletikkonkurrencerne.	Der	er	
gengangere,	da	nogle	elever	både	deltager	i	
idrætsundervisningen	og	et	lokalstævne,	ligesom	
samtlige	deltagere	ved	finalen	har	deltaget	i	enten	
et	lokalstævne	eller	en	konkurrence	i	
idrætsundervisningen.		
	
I	alt	er	der	registreret	ikke	mindre	end	210.863	
resultater	i	Skole	OL’s	atletikkonkurrencer.	I	forhold	
til	2017	er	der	fremgang	på	samtlige	parametre	i	
Skole	OL:	Flere	deltagere,	flere	lokalstævner,	flere	
stævnedage,	flere	deltagere	til	finalen	og	flere	

idrætsgrene.	Evalueringerne	viser,	at	9	ud	af	10	
lærere	siger,	at	de	vil	tilmelde	sig	Skole	OL	igen.		Ud	
af	de	40	lokalstævner	i	atletik	havde	de	11	stævner	
deltagelse	af	1000	elever	eller	flere	med	Aalborg	
som	største	stævneby	med	2.174	deltagere	fordelt	
over	fire	dage.		Det	er	således	stævner	af	en	
betragtelig	størrelse,	der	bliver	afviklet	dygtigt	og	
kompetent	af	DAF-klubber.	De	fleste	steder	med	
indmarch,	taler,	fælles	opvarmning	og	ægte	
olympisk	stemning.	Arrangørerne	får	et	honorar	for	
at	afvikle	de	lokale	Skole	OL	stævner.	I	alt	blev	der	
til	DAF’s	40	klubber	udbetalt	et	samlet	beløb	på	
1.151.225	kr.		
	
Finalen	i	Aarhus	blev	afviklet	for	anden	gang	i	
Smilets	By.	I	år	med	deltagelse	af	10.000	elever	
fordelt	over	fire	dage.	På	den	måde	er	Skole	OL	på	
størrelse	med	OL	i	Rio.	Finalen	afvikles	i	samarbejde	
med	lokale	foreninger,	men	med	Aarhus	1900	som	
primær	teknisk	arrangør.	Evalueringerne	tegner	et	
entydigt	billede	af,	at	dette	års	finale	på	stort	set	
samtlige	parametre	blev	den	bedste	nogensinde.	
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På	førstedagen	af	Skole	OL	Finalen	afvikledes	på	
initiativ	af	Skole	OL	Danmarks	første	
”Børneidrætspolitiske	Topmøde”	med	deltagelse	af	
120	kommunale	politikere,	embedsmænd	samt	
øvrige	repræsentanter	fra	idrættens	verden.	

Formålet	var	at	sætte	fokus	på	de	vilkår,	der	får	
børn	til	at	blive	gladere	for	idræt,	dyrke	mere	idræt	
–	og	blive	ved	med	det.	Meningen	er,	at	Topmødet	
bliver	en	årligt	tilbagevendende	begivenhed	under	
Skole	OL	Finalen.	

 
Udvikling 
 
På	trods	af	de	fantastiske	resultater,	kan	vi	også	se	
ud	fra	evalueringerne,	at	der	på	nogle	områder	er	
udfordringer	med	atletikken,	som	skal	løses	i	de	
kommende	år.	Det	drejer	sig	især	om,	at	mange	
elever	oplever	for	meget	ventetid	mellem	øvelserne,	
at	de	fleste	oplever,	at	der	er	for	lidt	aktivitet	
gennem	en	lang	stævnedag,	at	en	del	oplever,	at	det	
er	svært	at	forstå	reglerne	ved	et	atletikstævne,	
samt	at	der	mangler	et	tilbud	til	de	”tunge”	elever.		
Allerede	i	2019	vil	der	komme	forskellige	
spændende	løsninger	på	nogle	af	udfordringerne,	så	

endnu	flere	børn	og	lærere	får	en	fantastisk	
oplevelse	med	atletik.		
	
Samlet	set	er	der	grund	til	at	vi	i	DAF	giver	
hinanden	en	stor	”high	five”	for	at	være	i	stand	til	at	
løfte	en	så	stor	opgave	på	en	måde,	der	skaber	både	
resultater	og	respekt	langt	uden	for	forbundets	
egne	grænser.	Og	forhåbentlig	også	lokale	resultater	
og	synlighed,	der	kan	omsættes	til	flere	medlemmer	
og	større	kommunal	bevågenhed. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

	
Et	lille	udsnit	af	de	mange	finalister	ved	årets	finale	i	Skole	OL,	som	Aarhus	lagde	stadion	til.	Foto:	Lone	Dybdal. 
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Strategispor V – strategisk eventarbejde 
	
Dette	spor	har	til	formål	at	fortsætte	etablering	af	samarbejdsbaserede	’win-win’	situationer	til	fordel	
for	dansk	atletik.	
Via	vores	store	aktiviteter	har	dansk	atletik	i	dag	status	som	nytænkende	og	værdiskabende	i	såvel	det	
nationale	som	det	internationale	miljø.	Dette	spor	skal	understøttes	og	forstærkes	med	henblik	på	
fortsat	at	kunne	forbedre	udgangspunktet	for	målet	om	at	fremme	dansk	atletik;	både	i	forhold	til	
samfundsmæssig	relevans,	idrætspolitisk	tyngde,	økonomi	og	faglige	kompetencer.	
	
 
VM Cross 2019 
	

	

Nedtællingen	er	for	alvor	i	gang.	Om	mindre	end	et	
halvt	år	er	dansk	atletik	efter	5	års	pause	igen	
værter	for	et	VM	–	nu	i	den	traditionstunge	disciplin	
’cross	country’	–	eller	blot	crossløb.	
	
Vores	værtskab	tjener	et	meget	specifikt	formål:	
	

• At	styrke	dansk	atletiks	’brand’	som	
nyskabende	og	moderne	eventarrangører	

• At	skabe	vækst	i	dette	”glemte”	afsnit	af	løb	
• At	bane	vejen	for	en	årligt	tilbagevendende	

skoleturnering	i	cross	
• At	styrke	faglige	kompetencer	indenfor	

træning,	events	og	andre	områder	i	såvel	
forenings-	som	forbundsregi.	

	
Der	er	med	andre	ord	tale	om	en	satsning	på	tiden	
efter	VM.	
	
Og	netop	derfor	er	VM	Cross	af	utroligt	stor	
betydning	for	dansk	atletik.	Præcis	som	VM	
Halvmaraton	2014	var	den	nødvendige	milepæl	for	
etableringen	af	Cphhalf	og	videre	udvikling	af	
motionsløb,	som	ellers	i	2011	af	’Børsen’	blev	dømt	
død.	VM	Cross	den	30.	marts	er	en	dag,	hvor	dansk	
atletik	stiller	sig	frem	på	scenen	med	hele	atletik-	og	
løbeverdenen	som	tilskuere	og	proklamerer	højlydt	
hvem	og	hvad	vi	er.	
	
Men	hvad	er	VM	Cross	2019	
	
VM	Cross	består	af	fem	officielle	VM-konkurrencer,	
som	for	første	gang	nogensinde	bliver	suppleret	
med	flere	forskellige	muligheder	for	motionsløbere.	
	
Det	overordnede	program	for	VM	Cross	er:	
	
Fredag	den	29/3:	
Skole	OL	Cross,	Aarhus	
	
Lørdag	den	20/3:	

• DM	Cross	stafet	ungdom	hold	
• VM	Cross	

	
	
Det	foreløbige	program	for	VM-dagen	emmer	af	
aktivitet	hele	dagen:	
	

Tidspunkt Aktivitet 
09.00 – 10.15 DM Ungdom hold stafet 

10.30 ‘Warm up session’ – official åbning 
11.00 VM 4 x 2 km stafet 
11.35 VM U20 kvinder 6 km 
12.10 VM U20 mænd 8 km 
13.00 VM Kvinder 10 km  
14.00 VM Mænd 10 km 
15.00 Motionsløb: 2 km 
15.30 Motionsstafet - 4x2 km 
16.15 Motionsløb 4-8-12 km 
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Med	68	højdemeter	for	hver	2	km	er	VM-ruten	er	
den	hidtil	mest	kuperede	VM-rute	nogensinde.	Det	
bliver	også	en	rute,	som	rummer	aktivitet	hele	vejen	
rundt.	
	

Ruten meter for meter 
Placering Zone 
430-480 m: Mikkeller fan zone telt 
700-760 m: Vores "The Course-side" zone for 

foreningerne 
1.130-1.140 m: "The Water Splash" vandhul  
1.200-1.215 m: "Mud is our Tattoo" mudderhul 
1.250-1.310 m: "Leading Nations" fan flag zone 
1.350 m-1.372 m: "Runners' Grit" Sandzone 
1.500-1.530 m: "Viking Gauntlet" fan zone 
1.600-1.870 m: "The Roof" fan zone 
1.870-1.900 m: Hævet sving 
1.925-1.975 m: Stafet skiftezone 
	
Hvordan	kan	man	som	forening	deltage?	
	
Som	forening	er	der	rig	mulighed	for	at	opleve	og	
være	med	i	dette	VM	–	en	mulighed,	som	næppe	
byder	sig	igen	foreløbig.	
	

• Stil	hold	i	DM	Cross	stafet	ungdom	hold.	
Alle	deltagerne	får	gratis	start	på	2	km	
distancen	på	VM-ruten	senere	på	dagen.	

• Kom	med	telt,	pavillon	og	beachflag	til	
vores	klubzone	–	vi	sørger	for	festen	
omkring	jer	
	

• Tag	alle	medlemmer	med	–	både	som	
tilskuere	til	kampen	mellem	verdens	bedste	
løbere	og	det	danske	løbelandshold,	og	som	
deltagere	på	en	VM-rute	pakket	ind	i	
stemning.	Vi	kan	godt	garantere,	at	verdens	
bedste	eksperter	har	finkæmmet	alt	inden	
start.	
	

• Lær	af	de	bedste	-	bliv	en	del	af	teamet.	
En	vigtig	del	af	VM	er	dansk	atletiks	
mulighed	for	at	lære	af	de	bedste.	Fra	det	
internationale	forbund	og	vores	tilknyttede	
internationale	eksperter	er	der	rigtigt	
meget	at	lære	som	løbsarrangør.	Derfor	vil	
vi	opfordre	alle	til	at	udnytte	lejligheden	til	
at	suge	viden	til	sig.	Den	kommer	næppe	
igen	i	samme	omfang	foreløbig.	

	
Vi	ses	til	VM-fest	den	30.	marts	2019	

på	Moesgaard	Museum! 
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’Royal	Run’,	idrættens	markering	af	HKH	Kronprins	Frederiks	50-
års	fødselsdag,	blev	en	af	dansk	atletik	største	dage	nogensinde.	
	
’Royal	Run’	var	en	kæmpe	succes	for	dansk	idræt	generelt	og	dansk	
atletik	i	særdeleshed;	med	stor	sandsynlighed	samlet	set	det	største	
motionsløb,	der	afvikles	i	verden	i	2018.	København	lagde	rammer	til	
den	største	10	km	i	Danmark	nogensinde	og	målt	på	deltagere	slog	
milen	i	København	verdensrekord.	
	
71.000	tilmeldte	sig	de	5	løb	i	Aalborg,	Aarhus,	Esbjerg,	Odense	og	
København.		
	
Det	var	en	dag,	hvor	vi	som	idræt	spændte	buen	til	det	yderste	–	et	
arrangement	uden	sidestykke	i	vores	regi	med	tusinder	af	timers	
forberedelse,	og	en	TV-dækning,	som	havde	1,5	mio.	seere	i	løbet	af	
dagen.	Næsten	en	million	seere	så	Kronprinsen	løbe	i	mål	ved	
afslutningen	af	næsten	12	timers	live	tv	i	en	udsendelse,	som	
indbragte	TV2	præmiering	begrundet	med	”den	banebrydende	
udvidelse	af	form,	sprog	og	normer	indenfor	branchen”.	
	
Vi	kan	alle	erindre	øjeblikke	fra	dagen.	Da	Kronprinsen	startede	
løbsdagen	i	Aalborg,	det	tætpakkede	område	foran	musikhuset	i	
Aarhus,	da	Odense	Running	Crew	heppede	HKH	Kronprinsesse	Mary	
frem	gennem	Odenses	gader,	da	han	løb	med	værnene	i	Esbjerg,	da	
han	vinkede	til	sin	mor	på	Amalienborg	Slotsplads,	og	da	dagen	
sluttede	på	et	festklædt	Frederiksberg.	
	
Det	var	et	enormt	arrangement.	Og	det	var	ikke	uden	omkostninger.	
De	involverede	foreninger	fik	betaling	for	deres	indsats,	men	
timelønnen	er	ikke	værd	at	regne	ud.	Og	samlet	set	fik	de	
bagvedliggende	hovedorganisationer	DAF,	DIF	og	DGI	et	væsentligt	
underskud.	
	
Der	er	meget	at	lære	af	’Royal	Run’.	Først	og	fremmest	fik	vi	alle	en	
vigtig	lektion	i,	hvad	der	kan	opnås,	når	man	sænker	barren	for	
deltagelse.	Dette	kombineret	med	en	stærk	historiefortælling	rummer	
potentiale,	som	vi,	i	mindre	skala,	kan	få	rigtigt	meget	ud	af	i	andre	
sammenhænge.	
Det	var	også	en	vigtig	lektion	i	hvor	vigtigt	samarbejde	mellem	
foreninger	og	forbund	er,	hvis	man	skal	lave	store	projekter	–	og	hvor	
svært	og	kompliceret	det	kan	være.	
Og	det	var	en	påmindelse	til	alle	om,	at	vi,	når	vi	gør	vores	ypperste,	
vitterlig	kan	levere	verdensklasse.	
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Etableringen	af	dansk	atletiks	egen	streaming	
platform	(atletiktv.dk)	skal	understøtte	
kommunikation,	egne	events	og	skabe	hidtil	
usete	muligheder	for	vores	idræt.	
	
Da	vi	for	et	år	siden	med	ansættelsen	af	Tom	Jensen	
som	leder	for	’Atletik	TV’	samtidig	lancerede	dansk	
atletiks	officielle	OTT	platform	(primært	video-on-
demand	og	streaming	af	video)	var	det	med	et	
ønske	om	at	have	større	kontrol	over	formidling	af	
vores	idræt.	Det	var	med	et	mål	om	at	skabe	en	
bæredygtig	model	i	et	nyt	område	indenfor	
atletikken,	og	det	var	en	tanke	om,	at	som	et	af	de	
første	forbund	gå	forrest	i	udviklingen	af	en	ny	
måde	at	tænke	formidling.	
	
Den	korte	version	af	evaluering	af	år	1	lyder,	at	det	
er	gået	over	al	forventning.	På	meget	kort	tid	er	
såvel	tekniske,	mandskabsmæssige,	

udviklingsmæssige	og	økonomiske	mål	enten	nået,	
eller	i	flere	tilfælde	markant	overgået.	
	
Missionen	for	‘Atletik	TV’	er	at	levere	live	streaming	
og	videoproduktioner	til	forbundet,	
samarbejdspartnere	og	eksterne	kunder.	‘Atletik	
TV’	skal	blive	et	selvfinansierende	element	under	
Dansk	Atletik	Forbund,	der	gennem	sine	aktiviteter	
inden	for	en	periode	på	3-5	år,	bidrager	til	
forbundets	øvrige	aktiviteter.		
	
Atletik	TV	blev	igangsat	foråret	2017	og	formelt	
formeret	1.	november	2017	med	en	ansat	leder	for	
området.	Opgaverne	der	varetages,	er	salg	og	
koordination	af	opgaver,	frivilliginvolvering,	
produktionsplanlægning	og	udførelse	af	live	
streaming,	videoproduktion	samt	koordination	af	
forbundets	TV-opgaver.		
	

	
	

	
	
	
Atletik	TV	egne	produktioner	gennemføres	i	et	tæt	
samarbejde	med	arrangører	og	frivillige.	
Målsætningen	i	2018	var	at	have	skabt	kontakt	til	
godt	60	frivillige.	Der	har	været	godt	100	frivillige	
involveret	det	senest	år,	hvor	Atletik	TV	nu	har	
kontakt	til	godt	60.	Der	er	en	fast	gruppe	af	frivillige	
på	godt	20	der	går	igen	og	som	løbende	opbygger	
kompetencerne.	
	
Gruppen	af	frivillige	vokser,	og	inviteres	løbende	
med	som	støtte	til	arrangementerne.	Atletik	TV	har	
fået	opmærksomhed	udefra,	i	det	film	og	tv	
produktionsbranchens	(FTP)	elever	har	fået	øjnene	

op	for	mulighederne	med	Atletik	TV.	Der	er	i	dag	
tilknyttet	tre	hjælpere	herfra.	
	
Atletik	TV	forfølger	en	målsætning	om	at	have	fem	
selvstændige	og	frivillige	producere,	der	kan	
varetage	egne	produktioner.	Status	i	dag	er	én,	der	
allerede	har	været	ude	på	to	selvstændige	
produktioner.	Der	er	yderligere	identificeret	tre,	der	
har	potentiale	hertil	inden	for	det	kommende	år.	En	
er	tillige	blevet	ansat	som	freelance	producer	
grundet	engagementet	med	Atletik	TV.	
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’Atletik	TV’s	frivillige	hjælpere	har	dækket	følgende	
live	arrangementer	i	siden	oprettelsen:	
	
NM	10.000m	 NM	Cross	
Copenhagen	Open	 Cross	Nationals	3.	runde	
Copenhagen	Athletics	
Games	

Cross	Nationals	4.	runde	

DMU	 Cross	Nationals	5.	runde	
Cross	Nationals	1.	runde	 Nordiske	indendørs	

landskamp	
DM-inde	 EM	OCR	
DMU-inde	 U20-NM	
Aarhus	Nordic	Challenge	 Almindsøstafetten	
Extreme	Challenge	OCR	 CPHHalf	Pressemøde	
	
Seertallet	for	atletikkens	danske	mesterskaber	
ligger	på	ca.	2.500,	større	arrangementer	på	3.500	
seere	–	og	med	et	vurderet	potentiale	indenfor	
aktuelle	arrangementer	på	op	imod	10.000	seere.		
	
Aktuelt	har	platformen	en	udbredelse	på	min.	
25.000	seere	årligt	og	et	vurderet	potentiale	
indenfor	et	år	på	min.	50.000	seere	årligt.		
	
Den	gennemsnitlige	seertid	ligger	på	en	time	og	op	
til	1½	time	afhængig	af	produktionens	udførelse.	
Seertal	og	tider	ses	at	hænge	tæt	sammen	med	et	
godt	billede	og	god	lyd	samt	en	kablet	
internetforbindelse	af	god	kvalitet.	Det	hænger	i	
midlertidig	også	sammen	med	et	fast	og	stabilt	hold	
hjælpere	–	hvilket	er	et	fokusområde	i	samarbejdet	
med	arrangører.		
	
Gode	kommentatorer,	live	elektronisk	tidtagning	og	
-resultatgrafik	er	ligeledes	væsentlig	–	og	giver	

hyppig	anledning	til	feedback	fra	seere.	Der	er	en	
stigende	tendens	til	feedback	fra	seere,	særligt	for	at	
imødekomme	personlige	behov	for	bestemte	
øvelser.	Produktionen	tilrettelægges	efter	et	fastlagt	
sportsligt	fokus	for	arrangementet	–	prioriteret	
ligeligt	mellem	løb	og	tekniske	øvelser,	samt	vægtet	
af	de	højdepunkter	der	opstår	undervejs.	
	
En	live	produktion	sammensættes	med	en	gruppe	
frivillige	fra	arrangøren	samt	med	en	
produktionsleder	og	to-tre	fra	’Atletik	TV’	faste	
gruppe	af	frivillige.	Stabilitet	fra	holdet	af	hjælpere	
er	nøgleord	for	gode	produktioner.	Hjælperholdet	
er	typisk	8-10	personer	(op	til	20	når	der	er	tale	om	
en	stor	produktion)	der	selvstændigt	gennemfører	
live	produktionen.	
	
’Atletik	TV’	arbejder	tæt	sammen	med	Steen	
Madsen	ift.	iMARS	resultatsystem	samt	
Sportstiming	i	Aarhus.	Målsætningen	er	at	have	et	
relevant	og	indbydende	system,	der	kan	
imødekomme	behov	i	forbindels	med	streaming;	
elektronisk	og	online	live	resultatformidling.		
	
Aktuelt	er	iMARS	eneste	funktionsduelige	
resultatsystem	til	streaming,	og	derfor	foretrukket.	
Dog	er	der	i	2018	startet	et	samarbejde	op	med	
’Roster	Athletics’	om	samtidig	livestreaming	via	
deres	smartphone	applikation.	Det	er	målsætningen	
af	større	Danske-	og	Nordiske	mesterskaber	afholdt	
i	Danmark	bliver	samstreamet	på	’Roster	Athletics’	
platform.	
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’Atletik	TV’	udviklingsfokus	ligger	i	at	skabe:	
	
1) Et	mere	stabilt	setup	i	samarbejde	med	

arrangører	
2) Et	mere	modent	program	der	særligt	formår	at	

ramme	alle	vores	fælles	værdier	i	sporten	–	
herunder	kommer	tæt	på	og	bagved	atleter	og	
trænere	

3) En	teknisk	mere	bred,	redundant,	driftsikker	og	
omkostningslav	platform.		

	
Atletik	TV	kan	hjælpe	med	live	video	til	storskærm	
og/eller	Internettet	på	egne	platforme	og	sociale	
medier.	Der	kan	arbejdes	inde	og	ude	stort	set	hele	
året.		
	
Teknisk	kan	der	indsættes	10-12	kameraer,	
bemandede	og	fjernstyrede	samt	kablede	og	
trådløse.	Der	kan	integreres	live	billeder	fra	egen	
drone	eller	mere	fantasifulde	løbe-kameraer,	

kabelkameraer	o.l.	Det	som	Atletik	TV	ikke	har,	kan	
lejes	ind	fra	mediebranchen	–	hvor	vi	har	opnået	ret	
gode	priser.		
	
Prismæssigt	er	der	omkostninger	forbundet	med	
transport,	overnatning,	forplejning,	dataforbrug	ifm.	
streaming,	evt.	leje	af	skurvogn	(hvis	der	mangler	
fysisk	plads)	samt	til	vedligeholdelse	og	afskrivning	
af	materiel.		
Atletik	TV	vil	kunne	støtte	med	live	produktioner	
indenfor	forbundet	fra	ca.	kr.	10.000,-	pr.	
arrangement,	hvor	et	dansk	mesterskab	anslås	at	
ligge	i	størrelsesordenen	kr.	25.000,-.		
Dansk	Atletik	Forbund	finansierer	live	dækningen	
af	de	fire	store	danske	mesterskaber,	DM/DMU	inde	
og	ude.	
Atletik	TV	er	overordentlig	konkurrencedygtige	og	
tilbagemeldingerne	fra	eksterne	kunder	indikerer	
stor	tilfredshed	med	kvaliteten.	
	

	
	

	

	
Internationale arrangementer 
	
Copenhagen Half Marathon 
	
Arven	fra	VM	halvmaraton	var	også	i	år	et	fantastisk	
oplevelse.	Anført	af	Sifan	Hassans	debut	på	
distancen	i	ny	europarekord	i	kvindernes	
halvmaraton	var	årets	løb	det	bedste	eliteløb	
nogensinde	i	Norden	–	og	blandt	de	absolut	
stærkeste	nogensinde	på	tværs	af	alle	distancer.	10	
mænd	løb	60.10	minutter	eller	hurtigere,	hvilket	
aldrig	er	sket	før,	og	over	halvdelen	af	eliteløberne	
satte	personlig	rekord.	
	
CphHalf	er	i	dag	ikke	blot	dansk	atletiks	absolutte	
fyrtårn	hvad	angår	eliteatletik;	det	er	også	en	stor	
international	løbe-event.	Dette	var	mere	tydeligt	i	år	
end	nogensinde	før,	idet	sammenfaldet	med	Berlin	
Marathon	førte	til	den	internationale	betegnelse	
’Super	Sunday’	–	Berlin	og	København.	
	
Med	22.000	tilmeldte,	hvoraf	25	%	var	udenlandske	
løbere	fra	117	nationer,	er	CphHalf	inde	i	en	god	
udvikling.	Vi	oplevet	stadig	stigende	interesse	fra	
omverdenen,	og	også	fra	mediernes	side	er	der	en	
øget	bevidsthed	om	dette	løbs	betydning	
herhjemme	og	i	udlandet.	Således	valgte	DR1	i	år	at	
sende	løbet	live.	
	

Igen	i	år	var	de	danske	mesterskaber	indlagt	i	
CphHalf.	Dette	er	ikke	uden	udfordringer,	da	DM-
konkurrencer	jf.	reglementet	er	baseret	på	
bruttotider.	Vi	søger	at	imødegå	dette	i	de	
kommende	år,	da	vi	gerne	beholder	DM	på	denne	
distance	i	København	–	ikke	mindst	grundet	de	nye	
IAAF	World	Rankings	og	disses	betydning	for	
kvalifikation	til	fremtidige	mesterskaber.	En	hurtig	
rute	har	stor	værdi	i	denne	sammenhæng,	og	med	
ruten	i	København	står	dansk	atletik	med	en	af	
verdens	absolut	hurtigste	ruter	i	hænderne.	
	
	

	
Oversigt	over	de	resultatmæssigt	bedste	løb	i	Norden	
nogensinde	(all-athletics		score	pba.	IAAF	Scoring	tables)
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NM Cross/EA Cross Permit 

Den	11.	november	2017	var	dansk	atletik	værter	
for	det	årlige	nordiske	mesterskab	i	cross.	
Arrangementet,	som	også	var	et	såkaldt	
‘European	Athletics	Cross	Country	Permit	race’	
arrangeredes	af	Lillebælt	i	Løb	og	DAF	i	
fællesskab	med	god	støtte	fra	Middelfart	
Kommune.		
Den	teknisk	delegerede	fra	’European	Athletics’	
rapporterede	positivt	fra	arrangementet.	Det	var	
dog	ikke	uden	udfordringer,	idet	vejret	op	til	
løbsdagen	havde	efterladt	ruten	meget	fugtig.	
	
Den	lokale	arrangør,	’Lillebælt	i	Løb’	leverede	en	
stor	indsats,	og	sammen	med	stab	fra	forbundet	
leverede	vi	et	NM,	som	viste,	at	der	er	betydeligt	
potentiale	i	videre	udvikling	af	cross	i	Danmark.	
	

	
Anført	af	Alberte	Kjær	Pedersens	indiviuelle	guld	blev	det	
også	til	holdsejr	i	U20	kvinders	NM	Cross.	Foto:	Lone	
Dybdal.	

 
	

 
Copenhagen Athletics Games 
 

 
	
Med	Sparta	AM	som	samarbejdspartner	og	lokal	
arrangør	afholdte	vi	den	26.	juni	igen	i	år	
’Copenhagen	Athletics	Games’,	som	i	lighed	med	
2017	var	klassificeret	som	’European	Athletics	
Classics’	stævne.	
	
Trods	en	række	skader	var	årets	startfelter	bedre	
end	længe,	og	tilskuerne	blev	udover	TV-skærm	

med	VM-fodbold	budt	på	en	lang	række	flotte	
konkurrencer.	
 
CAG	er	en	ressourcekrævende	aktivitet;	både	for	
den	lokale	arrangør	Sparta	AM	og	for	DAF.	Der	er	
over	flere	år	investeret	rigtigt	mange	timer	og	
penge	i	at	opbygge	et	internationalt	stævne	på	
dansk	grund,	og	som	kommercielt	produkt	er	
stadionatletikken	i	dag	ikke	let	at	skabe	
bæredygtighed	med.	Ikke	desto	mindre	er	stævnet	
vigtigt.	Med	det	nye	IAAF	World	Rankings	
kvalifikationssystem	er	det	væsentligt	for	dansk	
atletik,	at	vi	har	international	stævneaktivitet	på	
hjemmebane.	Det	giver	vores	bedste	udøvere	en	
fordel	i	jagten	på	EM-,	VM-	og	OL-kvalifikation,	og	
det	giver	samtidig	os	alle	en	lejlighed	til	at	forbedre	
vores	evner	som	stævnearrangør	på	internationalt	
niveau.	
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U20-NM 
	

 
	
Den	11.-12.	August	var	dansk	atletik,	med	Hvidovre	
AM	som	lokal	arrangør,	værter	for	den	årlige	
nordiske	U20-landskamp,	som	også	udgør	det	for	
U20-NM.	
Arrangementet	var	i	hård	konkurrence	med	såvel	
de	afsluttende	konkurrencedage	ved	EM	i	Berlin	og	

U23NM	i	Sverige.	Ikke	desto	mindre	må	
arrangementet	som	helhed	betegnes	som	en	succes.	
	
Der	var	fra	Hvidovre	AMs	side	lagt	betydelige	
kræfter	i	såvel	optakt	på	sociale	medier	som	event-
præsentationen.	Hovedparten	fungerede	rigtigt	fint,	
og	der	var	mange	lærerige	erfaringer	i	forbindelse	
med	arrangementet;	bade	for	forbund	og	for	
forening.		
		
En	efterfølgende	rundspørge	til	de	5	deltagende	
lande	viste,	at	der	var	general	stor	tilfredshed	med	
arrangementet.	
	

	
	
NM 10 km landevej 
	
Det	nordiske	samarbejde	om	mesterskaber	rummer	
bl.a.	en	10.000	meter	–	den	såkaldte	’Nordic	10.000	
m	Challenge’.	
Interessen	for	værtskabet	for	denne	har	de	senere	
år	været	yderst	begrænset,	hvorfor	DAF	i	
samarbejde	med	flere	foreninger	har	påtaget	sig	
værtskabet	hvert	år	siden	2015.	
Da	terminen	for	arrangementet	i	2018	faldt	
sammen	med	’Royal	Run’	vedtog	de	nordiske	lande	
ekstraordinært	at	afholde	NM	10	km	frem	for	
10.000	meter	på	bane.	
	
Dermed	var	der	både	rekordstore	seertal,	
tilskuertal	og	pengepræmier	til	det	nordiske	
mesterskab.	Det	betød	dog	også,	at	NM	ikke	var	det	
som	trak	overskrifter	den	dag..	
	
Fremtiden	for	den	nordiske	10.000	meter	er	uvis.	
Interessen	er	fortsat	ikke	enorm	hos	vores	naboer,		
	
	

 
De	danske	løbere	satte	deres	tydelige	præg	på	NM	i	de	
københavnske	gader. 

men	introduktionen	af	et	’IAAF	World	Rankings’		
kvalifikationssystem	til	EM,	VM	og	OL	indebærer,	at	
netop	et	sådant	arrangement	kan	være	et	vigtigt	
redskab	for	løbere	med	mesterskabsdrømme	
fremover.	
	
Den	nordiske	kongres	vil	drøfte	arrangementets	
fremtid	på	sit	årlige	møde	i	foråret	2019.	
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Danske mesterskaber 
	
2018	bød	på	følgende	28	mesterskabsarrangementer:	
 

Dato Mesterskab Sted Arrangør 
27/1 DM kort trail Tejn Tejn IF 
27/1 DM kort cross Aalborg Aalborg AM 
27/1 DM kort trail Tejn Tejn IF 
3-4/2 DM-inde Masters Randers Randers Sportsklub Freja 
3-4/2 DM-inde mangekamp Randers Randers Sportsklub Freja 
17-18/2 DM-inde Skive Skive AM 
24-25/2 DMU-inde Skive Skive AM 
3/3 DM lang cross Fredericia  
17/3 DM 10 km Middelfart Lillebælt i Løb 
5/5 DM 10/20 km kapgang Vallensbæk Phønix/VI39 
2-3/6 DM 24 timer Aalborg AMOK 
10/6 DM 30 km kapgang Odense GK Frem 2000 
4-5/8 DM Masters Randers Randers Sportsklub Freja 
18-19/8 DM Mangekamp Silkeborg SAK-77 
18-19/8 DM 100 km Viborg Viborg AM 
19/8 DM kapgang, bane Ballerup Ballerup AK & KIF 
25-26/8 DM senior Odense OA/OGF 
1-2/9 DM ungdom Aalborg Aalborg AM 
16/9 DM Halvmaraton København Sparta AM/DAF 
29-30/9 DM Kastemangekamp Maribo Olympia Maribo 
30/9 DM Maraton Odense H.C. Andersen Marathon 
7/10 DM lang trail Aarhus Aarhus Motion 
	
Generelt	har	deltagelsen	være	stabil	de	seneste	år.	
Dog	fortsatte	tilbagegangen	i	seniorernes	
landevejsløb	i	2018	med	et	fald	på	15	%	i	
seniorernes	landevejsløb.	
	
De	arrangerende	foreninger	lægger	en	enorm	
indsats	i	disse	arrangementer,	som	sammen	med	de	
forskellige	øst-	&	vestdanske	mesterskaber	udgør	
en	af	Europas	mest	omfattende	
mesterskabskalendere.		
	
Et	mesterskabsår	i	dansk	atletik	udgør	således	
typisk	af	mellem	40	og	50	dage,	som	er	optaget	af	
enten	danske	eller	øst/vest-mesterskaber.	DAF’s	
bestyrelse	har	sammen	med	komiteer	og	en	række	
øvrige	dedikerede	og	interesserede	personer	i	det	
Forgangne	år	arbejdet	med	en	mesterskabsanalyse	i	
regi	af	den	nye	strategiplan	med	henblik	på	
eventuel	reform	af	det	samlede	
mesterskabsprogram.		
	
Vi	bruger	mange	kræfter	på	at	planlægge	og	afholde	
mesterskaber.	Værdien	af	disse	er	stor,	men	vi	
ønsker	at	være	sikre	på,	at	vi	bruger	vore	
ressourcer	bedst	muligt.	Derfor	vil	de	relevante	
komiteer	blive	inddraget	i	det	fortsatte	arbejde	med	

at	optimere	vores	mesterskabsprogram	for	de	
kommende	år.		
	
	

	
	
	

0

2

4

6

8

10

0

100

200

300

400

500

20
07

20
08

20
09

20
10

20
11

20
12

20
13

20
14

20
15

20
16

20
17

20
18

S T O R E - D M  D E L T A G E R E

Kvinder

Mænd

Median
deltagere pr.
disciplin



Dansk Atletik Forbund 
 

	
	

Beretning 2018 
 

	

 31 

	 	
Økonomi 
	
Der	er	i	2017	opnået	yderst	tilfredsstillende	resultater	på	en	lang	række	områder,	herunder	også,	at	året	
gav	et	tilfredsstillende	økonomisk	resultat.		
Forbundets	økonomi	er	i	fortsat	positiv	udvikling.	Der	er	samtidig	behov	for	opmærksomhed	omkring	
den	videre	udvikling	set	i	lyset	af	de	investeringer,	som	er	iværksat	i	forlængelse	af	strategiplan	og	
tilhørende	projekter.	
	
Dansk	Atletik	Forbunds	regnskab	udviser	et	positivt	
årsresultat	på	396	tkr.	mod	et	budgetteret	overskud	
på	389	tkr.	
	
Forbundets	indtægter	steg	i	2017	med	15	%.	Den	
væsentligste	forklaring	hertil	er	udvidelsen	af	Skole	
OL,	herunder	forøget	fondsstøtte.	Samtidig	steg	
omkostningerne	med	16	%,	hvilket	i	lighed	med	
væksten	i	indtægter	primært	skyldes	udvidelsen	af	
Skole	OL.		
	
Regnskabet	udviser	væsentlige	afvigelser	i	forhold	
til	budget,	hvilket	for	en	række	poster	skyldes	
anvendelse	af	netto	beløb	i	budgettet,	mens	
regnskabet	er	baseret	på	brutto	beløb.	
	
Eksempelvis	er	indtægter	fra	DIF	2,7	mio.	kroner	
højere	end	budgetteret,	og	indtægter	vedrørende	
'Bevæg	dig	for	livet'	1,5	mio.	kroner	højere.	Dette	
hænger	sammen	med,	at	de	samlede	omkostninger	
for	'Bevæg	dig	for	livet'	er	3,9	mio.	kroner	højere	
end	budgetteret.		
	
Blandt	afvigelser	fra	budget,	som	ikke	er	begrundet	
af	praksis	vedrørende	netto	og	brutto	beløb	,	har	vi	
konstateret	,	at	det	ikke	har	været	realistisk	at	holde		
omkostningsniveauet	forbundet	med	vores	
arrangementer	generelt,	og	'CphHalf’	specifikt,	på	et	

niveau,	der	svarer	til	budgettets	forudsætninger.	
Sidstnævnte	arrangement	gav	i	2017	ikke	det	
forventede	overskud,	og	DAF	har	derfor	ikke	haft	
den	forventede	indtægt	på	arrangementet.	Vi	
forventer	ikke	en	tilsvarende	situation	i	2018	og	
følgende	år,	og	betragter	2017	som	et	særligt	
tilfælde	grundet	de	usædvanlige	vejrforhold,	som	
førte	til	ekstraordinære	omkostninger.	
 
Økonomisk udvikling 
	
Opbygning	af	en	hensigtsmæssig	egenkapital	har	
været	et	væsentligt	mål	for	forbundets	ledelse,	og	
det	er	yderst	tilfredsstillende,	at	det	er	sket	på	en	
baggrund	af	markant	vækst	i	forbundets	indtægter.	
Væksten	er	opnået	via	betragteligt	fokus	på	
udvikling	af	diverse	tiltag,	og	der	er	siden	2011	
foretaget	omfattende	investeringer	i	
produktudvikling.	Dette	afspejler	sig	til	dels	i	
udviklingen	af	forbundets	soliditet	(den	relative	
andel	af	forbundets	aktiver	finansieret	af	
egenkapitalen).	
Sammenlignet	med	øvrige	nordiske	atletikforbund	
er	vi	fortsat	på	et	væsentligt	lavere	niveau,	og	det	vil	
være	en	prioritet	at	forbedre	soliditeten	i	de	
kommende	år.	
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Note	 	 2017	 	 Budget	2017	 	 2016	

Indtægter		 		 		 	 		 	 		

DIF-tilskud	 	 7.135.350	 	 4.350.000	 	 9.669.622	
Tilskud,	Team	Danmark	 	 2.055.532	 	 2.000.000	 	 2085.740	
Tilskud,	Undervisningsministeriet	 	 27.197	 	 0	 	 32.027	
Kontingent/licenser	 	 981.550	 	 945.000	 	 774.200	
Andre	tilskud	 	 313.772	 	 708.000	 	 762.661	
Uddannelse	 	 52.439	 	 -80.000	 	 -16.133	
Arrangementer,	netto	 	 -16.503	 	 42.000	 	 436.721	
Sponsorindtægter,	Skole	OL	 	 7.004.000	 	 100.000	 	 3.565.000	
CPH	Half	2017	 	 59.303	 	 600.000	 	 384.610	
Bevæg	dig	for	livet	indtægter	(-DIF	tilskud)	 	 1.533.880	 	 0	 	 440.111	
Øvrige	indtægter	 		 243.932	 	 100.000	 	 68.847	
Indtægter	i	alt	 		 20.970.686	 	 9.717.000	 	 18.179.994	
	
Omkostninger		

		 		 	 		 	 		

Rekord-	&	Statistik	 	 108.818	 	 130.000	 	 108.785	
Elite	 	 5.391.247	 	 5.721.680	 	 3.608.846	
Senior	komite	 	 21.994	 	 50.000	 	 18.841	
Kapgang	projektgruppe	 	 26.984	 	 50.000	 	 27.702	
Børne-	&	Ungdoms	komite	 	 38.293	 	 100.000	 	 9.550	
Masters	komité	 	 47.991	 	 100.000	 	 -23.412	
Øvrige	komiteer	og	udvalg	 	 23.445	 	 44.000	 	 21.849	
Bestyrelse	 	 272.377	 	 209.000	 	 326.765	
Kontorhold	 	 1.890.536	 	 2.081.000	 	 2.401.725	
Bevæg	dig	for	livet	 	 4.505.841	 	 686.000	 	 5.871.530	
Information/PR	 	 398.946	 	 307.000	 	 361.081	
‘Atletik	TV’	 	 195.322	 	 0	 	 0	
Royal	Run	 	 0	 	 92.000	 	 0	
Skole-OL	 	 7.653.126	 	 -242.500	 	 4.889.951	
Omkostninger	i	alt	 		 20.574.920	 	 9.328.180	 	 17.645.995	
	 	 	 	 	 	 	
Årets	resultat	 		 395.766	 	 388.820	 	 533.999	
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